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Ú V O D 

Hodiny právě odbíjejí půlnoc a nad náměstím v centru naší obce se na obloze 

rozevřel vějíř třpytivých květů tradičního ohňostroje. Současně se rozzářilo nebe kolem 

celé přehrady. Bohužel mlha, která zahalila naši obec, celkový zářivý efekt oslabila. Přesto 

desítky malých soukromých ohňostrojů, rachejtle a další prskající, bouchající pyrotechnika 

na zahradách rodinných domů vítaly příchod nového roku.               

                      Začal se psát rok 2020 
Lidé na náměstí, rodiny, sousedé, známí, všichni si vzájemně přáli zdraví, štěstí 

a spokojenost po celý nový rok. Nikdo z nás ještě netušil, jaké dramatické události čekají 

nejen nás, ale celý svět. 

Rok 2020 začal ve středu 1. ledna a skončil ve čtvrtek 31. prosince, byl přestupný. 

Od 2 hodin ráno v neděli 29. března do 3 hodin v neděli 25. října běžel letní čas. 

Již první minuty roku 2020 začaly psát první řádky nové historie v naší obecní 

kronice, a ta zaznamenala první změnu tohoto roku, změnu ve vedení kroniky. 

Novou kronikářkou obce se stává Mgr. Anna Bůžková – původním povoláním 

pedagog pro 2. stupeň ZŠ (aprobace český jazyk – dějepis), toho času již v důchodu. 

V obci žije od roku 1957 a od roku 1970 až do současnosti se aktivně zapojuje do dění 

v obci. 

„Zájem o historii mne provázel nejen celým profesním životem, kdy jsem se snažila 

přiblížit žákům zajímavé momenty bohatých dějinných událostí našich i světových, 

ale i v soukromí je historie mým koníčkem.“ 

                                                                        Mgr. A. Bůžková 
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ROK 2020 a COVID-19 

Rok 2020 začal ve středu 1. ledna a první lednové dny plynuly v zdánlivém poklidu, 

doznívaly zážitky Vánoc i případného „bujarého Silvestra“. 

Ale již 9. ledna jsme se z médií dozvěděli o prvním úmrtí člověka na koronavirus 

v Číně. Nikdo z nás netušil, co vše bude následovat a jak to změní náš život. 

Pandemie koronaviru SARS-CO-V-2 (dříve označovaný jako 2019-nCoV, tedy 

Covid-19) vypukla v prosinci 2019 ve městě Wu-chan v provincii Chu-pej v centrální Číně. 

Prvotní skupina nakažených lidí jevila známky zápalu plic bez dalších příznaků. Do konce 

ledna 2020 bylo nakažených už 11 791 osob a zemřelo 259. 

Vzdálenost Číny a uzavření letišť se zdálo být dostatečné, aby se nákaza nedostala 

do Evropy, tedy i k nám. Jak jsme se zmýlili. Někteří občané považovali obavy z pandemie 

za přehnané, „vždyť se určitě jedná o nějaký nový kmen chřipky“. Bohužel. Koronavirus 

se projevil zákeřněji. K 11. březnu 2020 se virus rozšířil do 116 zemí celého světa (kromě 

Antarktidy). Za celý rok 2020 se nakazilo přes 80 mil. lidí a téměř 1,8 mil. lidí s virem 

zemřelo.  

Jednotlivé vlády byly nuceny přistoupit k restriktivním opatřením, která postupně 

vedla k nejhorší ekonomické krizi od 2. světové války. Zároveň se rozpoutal konkurenční 

boj mezi největšími farmaceutickými společnostmi světa (např. americká Johnson 

a Johnson, čínský Sinovac, brit. švédská Astra Zeneca, ..). 

V době, kdy se u nás objevovaly zatím jen jednotlivé případy, v jiných zemích 

se nákaza šířila velmi rychle a v některých oblastech byl vyhlašován stav nouze (Jižní 

Korea, Kalifornie, ..). V Evropě pak v Itálii v březnu uvalena karanténa na celou zemi 

(v oblasti Bergana se nestíhalo pohřbívat, zemřelých bylo už více než 11 tisíc).  

Vlivem přísných opatření se ulice měst vylidnily, lidé vycházeli z domů minimálně, 

přestali cestovat. Evropská unie začala jednat o pandemii a jejím řešením. Současně se 

objevily obavy o soudržnost EU. Tradiční velikonoční projev Urbi et orbi pronesl papež 

František ve zcela prázdné bazilice sv. Petra. 

Koncem března se v počtu nakažených za 1. Čínou a 2. Itálií ocitlo USA (epicentrum 

v New Yorku). 

Bylo zrušeno mistrovství světa v hokeji, které mělo být ve Švýcarsku. Rovněž letní 

olympijské hry v Tokiu byly přeloženy na další rok (23. 7. 2021). 

Během roku 2020 se pandemii COVIDu-19 nepodařilo zlikvidovat. 
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COVID-19 v ČR 

Vstup do nového roku provázely novoroční projevy nejvyšších státních 

představitelů – kromě premiéra Andreje Babiše promluvil i předseda senátu Jaroslav 

Kubera a předseda Poslanecké sněmovny Radek Vondráček. Zazněla slova jako „že jsme 

ostrovem bezpečí v neklidném světě“, „že žijeme v nejlepším období našich moderních 

dějin“. 

 

Jaká byla ale skutečnost? 

20. 1. náhle ve věku 72 let zemřel předseda Senátu Jaroslav Kubera 

1. 2.   se rozjela informační kampaň a cílené kontroly na našich letištích  

         (5 osob v karanténě, testováno 50 vzorků - žádný pozitivní) 

1. 3.   testy v ČR prokázaly první tři případy nákazy 

11. 3. přerušena výuka na ZŠ, SŠ a některých VŠ (výuka ve školách nahrazena 

domácí distanční výukou), v provozu zůstaly jesle, MŠ, nákupní centra 

a restaurace  

12. 3. vláda vyhlašuje nouzový stav - uzavření hranic s policejními kontrolami, 

přerušen provoz MŠ, denních stacionářů, zákaz sportovních, kulturních 

a společenských akcí, zákaz vycestování 

14. 3. uzavření restaurací a barů, kosmetických salonů, kadeřnictví, heren, 

posiloven, wellness, tržnic, zákaz maloobchodního prodeje s výjimkou 

prodejen potravin, lékáren, drogerií. Na nákup ochranných prostředků bylo 

vládou vyčleněno navíc 1,5 mld. Kč. 

          Světová zdravotnická organizace vyhlásila světovou pandemii. 

15. 3. v ČR 231 nakažených, což z 10 mil. obyvatel je zanedbatelné množství. 

         Mnozí lidé se cítí nejistě – „mám se bát?“ nebo „mám mávnout rukou, vždyť 

se nic neděje?“ Na Olomoucku už jsou v karanténě celé obce, uzavřena jsou 

města Litovel a Uničov. Cesty hlídají policisté. Autobusy i vlaky jezdí téměř 

prázdné. Ve Frýdku-Místku je již 15 osob nakažených koronavirem, další 

v Palkovicích, Sedlištích,.. a už to jede. V Moravskoslezském kraji je 

nakaženo 51 osob a my se dovídáme, že na Frýdecko-Místecku je nákaza 

nejrozsáhlejší z celého kraje. 

19. 3. zákaz vycházení bez ochrany nosu a úst (roušky, respirátory), nakaženo již 

464 osob, venku se mohly setkávat maximálně 2 osoby. Vláda shání roušky, 

kde se dá. Z Číny a Vietnamu přišly zásilky roušek a zdravotnického 

materiálu. Rozvozem byli pověřeni hasiči. Téměř v každé domácnosti se 

začaly šít textilní roušky pro vlastní potřebu i pro zdravotnická zařízení. 

         Fenomén doby: „CELÉ ČESKO ŠIJE ROUŠKY“. Nové rčení: „3R= ruce, 

         roušky, rozestupy“, nové cizí pojmy: online, lockdown, kurzarbeit, … 

         Ministrem zdravotnictví – Adam Vojtěch, Roman Primula vede projekt 

         „Chytrá karanténa“. 
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         Je omezena veřejná doprava, mnohé spoje zrušeny, do autobusů se  

         nastupuje zadními dveřmi, neplatí se. Řidiči i prodavačky v prodejnách 

         u pokladen jsou odděleni průhledným plexisklem. 

         Mění se otevírací doba obchodů, úřadů, služeb. Pro seniory 65+ a pak 

         i pro handicapované a pracovníky v sociálních službách byl na nákupy 

         v obchodech s potravinami, v drogériích a lékárnách vyhrazen čas 

         10,00 – 12,00 (později změněn na 7,00 – 9,00), aby se minimalizovalo 

         mísení různých věkových skupin a aby senioři byli více chráněni.    

21. 3. první jarní den nikdo nevnímá. Je chladno, poprchává. V obcích našeho 

         kraje přibývá nakažených – v okrese 36, v kraji 90 osob. V celém Česku 

         je již 1047 nakažených, nikdo zatím nezemřel, 6 se vyléčilo. Skupování  

         potravin do zásoby se naštěstí neděje (až na výjimky). Z obchodů ale 

         zmizela Alpa francovka – prozatímní dezinfekce. Mnozí lidé začali víc                   

         konzumovat cibuli a česnek – „prý výborná prevence“. 

         Největší výrobní podnik v okrese, automobilka Hyundai, přerušila výrobu. 

         I pohřby mají omezený počet účastníků – nesmí překročit 30 osob. 

         Mimořádná opatření trvají až do Velikonoc. 

22. 3. v Praze zemřel první člověk, nemocný 95letý důchodce, nakažený virem. 

27. 3. v ČR už je nakaženo 2062 lidí a na koronavirus zemřelo 9 lidí a 10 

         se podařilo vyléčit.  

         Koronavirus se dostal i do kuchyně frýdecké nemocnice (jídlo se muselo 

         dovážet z třinecké nemocnice). 

28. 3. automobilka Hunday poskytla na boj s virem 10 mil. korun a 20 tisíc 

         respirátorů pro lidi v první linii (zdravotnická zařízení a složky IZS) 

         a pro domovy seniorů. 

31. 3. počet nakažených přesáhl 3000 osob. Údaje z obcí se nezveřejňovaly, 

         takže informace o situaci v naší obci nemáme, ale podle zpráv šířících  

         se obcí byl počet minimální. Frýdek již má nakažených 83 (více než 

         Ostrava -69 osob). 

         Moravskoslezský kraj je na tom po Praze nejhůře ze všech krajů a okres 

         F-M nejhůře z našeho kraje. 

23. 4. povoleno cestování do zahraničí 

25. 4. do autobusu se nastupuje opět předními dveřmi a platí se jízdné (pokud 

         možno platební kartou). Řidiči mají roušky a při řízení i hygienické  

         rukavice, od cestujících jsou odděleni průhlednou zástěnou. 

26. 4. ve frýdecko-místeckém okrese počet nakažených koronavirem přesáhl 

         200. V celé republice je nakaženo 7504, zemřelo 227 a téměř 3000 

         se uzdravilo. Ve světě je již nakaženo přes 3 miliony lidí a zemřelo 218 000. 

11. 5. umožněno nakupovat v obchodních centrech, otevřeny zahrádky restaurací, 

         platí zpřísněné hygienické podmínky – rozestupy, roušky, dezinfekce 

17. 5. končí nouzový stav, otevřeny služby (kadeřnictví, …) 

25. 5. otevřeny restaurace, končí povinnost nosit venku roušky. 
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Zdálo se, že se náš život vrátí do starých kolejí, ale imunologové předvídali 2. vlnu 

koronaviru. A měli pravdu. Koncem léta COVID-19 opět udeřil. Koronavirus se začal šířit 

nevídanou rychlostí. Každý den přibývalo více a více případů nákazy.  

Vládní nařízení a omezení se stávají chaotickými. Na mnohá nesmyslná opatření se 

začínají objevovat i různé vtipy.  

 

18. 9. ve školách znovu povinné roušky, restaurace otevřeny jen do půlnoci 

30. 9. opět vyhlášen nouzový stav (do 22. 1. 2021) 

8. 10. uzavření škol, restaurace otevřeny do 20,00 hod., omezeno sportování, 

         kulturní i společenské akce. 

         Vláda spouští významné dotační programy. 

22. 10.opět uzavřeny i maloobchody, s výjimkou potravin, drogérie, lékáren 

         a květinářství 

28. 10.zákaz nočního vycházení a nedělního prodeje, doporučena práce 

         home office (=z domova) 

13. 11.ministra zdravotnictví Romana Primulu vystřídal ve funkci Jan Blatný, 

         který představil protiepidemický systém PES (rozlišuje 5 úrovní 

         nákazy) – stupně určovaly postup rozvolňování opatření 

18. 11.v obchodech smí nakupovat na 15 m čtverečních jen jeden člověk. 

         Do škol se vracejí žáci 1. a 2. tříd. 

20. 11.scházet se může 6 lidí, venku mohou být lidé do 23,00 hod. 

3.  12. s omezením se otevírají restaurace, obchody a sportoviště, do škol 

         se vrací 1. stupeň ZŠ a žáci posledních ročníků 

16. 12.lidé mají možnost testování antigenními testy (zdarma) 

18. 12.zavírají se restaurace, školy, sport. akce, otevřeny jen obchody, služby 

 

Rok 2020 byl náročný pro všechny. Museli jsme se vzdát společenských kontaktů, 

byli jsme nuceni změnit naše pracovní zvyklosti i život, na který jsme byli dosud zvyklí. 

Stát se zadlužil 300 miliardovou půjčkou od bank. Schodek státního rozpočtu začal 

dosahovat přes 2 biliony korun. 

 

 

 

 

 

                                         

                                                                                           

 

 

 

                  roušky            
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Politický a veřejný život v obci 

Starostka obce:   Ing. Dagmar Veselá 

Místostarosta obce:  Ing. Lukáš Pavlas 

 

           

1. Rada obce a její činnost 

Schůze rady obce se v roce 2020 konaly cekem 28x, a to téměř každý druhý týden            

(v pondělí nebo ve středu) a v případě potřeby i častěji. 

 
Složení rady obce i rozdělení funkcí bylo po celý rok 2020 stálé: 

• Ing. Dagmar Veselá        -  starostka 
• Ing. Lukáš Pavlas                  -   místostarosta 
• RNDr. Ivan Šotkovský, Ph.D.   -  člen 
• Mgr. Karin Kulčárová             -   členka 
• Petr Kozel                           -   člen 

 
Komise pro rozvoj obce a územní plánování 

• David Kubíček, DiS.              -       předseda 
• Ing. Lukáš Pavlas                -       člen 
• Tomáš Funiok                     -       člen 

• Ing. Kamil Goroš                 -       člen 
 

Sociální a kulturní komise 
• Jana Kočnarová                  -      předsedkyně 
• Eva Majerová                     -       členka 

• Kateřina Mojžíšková            -       členka 
• Barbora Kalivodová             -       členka 

 
Rada obce na svých schůzích projednávala aktuální problémy i provozní záležitosti 

chodu obce. 
V lednu a únoru se rada zabývala návrhem rozpočtu pro rok 2020, včetně dotací. 

Odsouhlasila věcné dary do tomboly na plesové akce ve výši 2500,-Kč (školní, hasičský 
ples, sokolské šibřinky).  

Průběžně projednávala žádosti občanů o napojení na hlavní kanalizační řád v rámci 
realizace akce „Dostavba kanalizace v obci Lučina“ a na vodovodní řád v lokalitě 
chatoviště Pod Adámkem. 

Rada obce schválila uzavření darovací smlouvy na záchranné saně včetně 
příslušenství   a 2 ks kompozitních tlakových lahví v ceně 146 047,-Kč na vybavení 
jednotky dobrovolných hasičů Lučina s Moravskoslezským krajem. 
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V následujících měsících se rada obce dále zabývala: 
• návrhy na změnu č. 2 Územního plánu obce a projednání s dotyčnými orgány 

a veřejností, 
• problematikou vymezení plochy pro výstavbu nového vodojemu 
• vyhlášením záměru propachtovat stavbu vodního díla „Prodloužení vodovodu 

na chatovišti Za Mostařem 
• revitalizací veřejného osvětlení v obci 
• problematikou Kempu Lučina – provedení prací v rámci „Modernizace kempu 

- část rekreační“, výběrové řízení na ředitele společnosti Kemp Lučina s.r.o. 
(v květnu schválen do funkce David Kubíček, DiS.), schválení pronájmu areálu 
kempu a sportovního areálu minigolfu společnosti Kemp Lučina s.r.o.  
za částku 300 000,-Kč/rok od 1.1.2021 na dobu neurčitou 

• pronájmem nebytových prostor: místnost kadeřnictví p. Kateřině Slaninové 
za 100,-Kč/m2/rok, místnost v suterénu Domu služeb (bývalá cukrárna) 
Českému včelařskému svazu za 200,-Kč/rok, místnost v budově čp. 265 
(bývalý Červený kříž) p. Barboře Kalivodové pro masážní salon za 300,-Kč/ 
m2/rok 

• schválením dotace z rozpočtu obce na činnost společenských organizací: 
 

➢ Sboru dobrovolných hasičů          ve výši  50 000,- Kč 
➢ Mysliveckému spolku Řonsník                  15 000 ,-Kč 
➢ Čes. rybářskému svazu, MO Lučina           10 000 ,-Kč 
➢ Čes. zahrádkářskému svazu, ZO Lučina     10 000 ,-Kč 
➢ Římsko-katolické farnosti H. Domaslavice  10 000 ,-Kč 
➢ Čes. svazu včelařů, ZO Lučina                      8 000 ,-Kč 
➢ Klubu seniorů Lučina SEN SEN                     5 000 ,-Kč 
➢ Klub rodičů při ZŠ a MŠ Lučina                 10 000 ,-Kč 
➢ oprava zvonice v místní části Kocurovice       5 000 ,-Kč 

 
• uzavřením MŠ od 24. 3. v důsledku pandemických opatření COVID-19, otevření 

MŠ až 18. 5. po ukončení přijatých mimořádných vládních opatření 
• vyjádřením souhlasu se stavbou „Administrativního a skladovacího objektu 

Rybářského svazu Lučina“ v k.ú. Kocurovice 
 

Z důvodu opatření přijatých k pandemii COVID-19 rada obce zrušila Vánoční jarmark 
a silvestrovský ohňostroj.  
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2. Zastupitelstvo obce (OZ) 

          V roce 2020 proběhlo celkem 5 řádných zasedání zastupitelstva obce, a to ve 

dnech 26. 2., 24. 6., 23. 9., 11. 11. a 9. 12. Zasedání OZ dne 8. 4. muselo být odloženo 

z důvodu mimořádných opatření v souvislosti s COVIDEM-19. Počet členů OZ je stále 15. 

Kromě výše uvedených členů rady obce tvořili OZ ještě tito členové: 

 

Ing. Soňa Blahutová 

Mgr. Magda Mlynářová 

Tomáš Funiok 

Josef Skokan 

Soňa Kiková                                     

Jana Kočnarová 

Eva Majerová 

David Kubíček, DiS. 

Radek Vařeka 

Mgr. Petr Solich

 

V průběhu roku 2020 došlo pouze k jediné změně, z důvodů zdravotních rezignoval           

z funkce zastupitele a zároveň předsedy kontrolního výboru p. Radek Vařeka (jednání 

zastupitelstva se zúčastnil pouze 1x), místo něj nově složil slib zastupitele p. Zdeněk 

Hrabec. Rovněž ze zdravotních důvodů se pouze 1x zúčastnila jednání zastupitelstva         

p. Soňa Kiková. 

 

Finanční výbor zastupitelstva obce: 

Mgr. Magda Mlynářová     -   předsedkyně 

Kateřina Guziurová          -   členka 

Renata Kubiesová            -   členka 

 

Kontrolní výbor zastupitelstva obce: 

Mgr. Karin Kulčárová        -   předsedkyně 

Mgr. Petr Solich               -   člen 

Mgr. Lukáš Lhotský          -   člen 

Tomáš Funiok                  -   člen 

Zdeněk Hrabec                -   člen 
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Kromě běžných záležitostí a zákonných pravomocí (např. projednávání čerpání 

rozpočtu, majetkové záležitosti, podávání žádostí o dotace, obecně závazné vyhlášky, 

apod.) projednávalo a schvalovalo OZ v tomto roce především: 

• rozpočet obce na rok 2020: navrhované příjmy ve výši 26 106 000,- Kč, 

• s financováním ve výši 19 400 000,-Kč a výdaje ve výši 45 506 000,- Kč, 

• s nespecifikovanou rezervou ve výši 6 438 000,- Kč. 

Návrh doplněn o 3 změny: neinvestiční příspěvek pro ZŠ navýšen o 50 tisíc Kč, pro 

zájmovou činnost a rekreaci navýšen o 100 tisíc Kč na vybavení stolárny, v oblasti „ostatní 

činnosti jinde nezařazené, nespecifikované rezervy“ snížit o 150 tisíc Kč. 

ZO schválilo: 

• dotaci Finstalu Lučina – oddíl kopané na činnost ve výši 190 tisíc Kč, 

• poskytnutí bezúročné půjčky ve výši 700 tisíc Kč společnosti Kemp Lučina s.r.o. 

s platností do 31. 12. 2022, 

• rozpočtové opatření z důvodu snížení příjmů z daňových výnosů kvůli 

mimořádným opatřením v souvislosti s COVIDEM-19. 

Rozpočet po změnách měl být 42 081 600,- Kč. Od vlády obec měla dostat 1200,-

Kč na občana, tedy 1 700 000,- Kč. 

Rekonstrukce kempu financována z vlastních prostředků obce a z investičního 

úvěru od České spořitelny do výše 15 mil. Kč s pevnou úrokovou sazbou po celou dobu 

úvěru ve výši 2,43 % a se splatností 6 let. 

Stavba kempu včetně nákladů na odstranění nedostatků k datu zařazení do 

majetku         (v červenci 2020) stála 42 868 231,-Kč a celkové úroky po dobu splatnosti 

úvěru činí 850 000,-Kč. Po dokončení dalšího vybavení částka nákladů vzrostla na 

45 040 224,-Kč. 

ZO bylo seznámeno i s hospodařením Mikroregionu Žermanické a Těrlické 

přehrady za rok 2019 (celkové příjmy = 940 052,72 Kč, celkové výdaje = 

1 080 406,97 Kč, výsledek = ztráta 140 354,- Kč). 

Celkem v roce 2020 přijalo ZO 4 rozpočtová opatření (poslední v prosinci).  

Rozpočet po změnách byl ve výši 45 092 680,- Kč. 

Zastupitelstvo obce odsouhlasilo realizaci stavby cyklostezky s názvem „Řešení 

negativních environmentálních vlivů a revitalizace žermanicko-těrlické oblasti, cyklotrasa 

kolem vodní nádrže Žermanice – II. etapa“ na území obce Lučina. Obec Lučina bude 

zároveň nositelem projektu v programu „Revitalizace Moravskoslezského kraje“ za obce 

Lučina, D. Domaslavice a Soběšovice. 

ZO zhodnotilo plnění Strategického plánu obce na období 2014–2020: 

• 90 % investičních akcí bylo splněno. Celkem bylo proinvestováno 163 415 615,-
Kč, což je 71 % z celkových nákladů, se kterými strategický plán počítal. 

• Obec v období 2014 – 2020 získala dotace v celkové výši 67 931 621,- Kč na tyto 
akce: hřiště, sběrný dvůr, zateplení budovy OÚ, hasiči – cisterna, osvětlovací 
stožár, náměstí +sadbové úpravy, ZŠ – nová třída + úprava šaten + počítačová 
učebna + učebna v 1. patře + tělocvična, oprava chodníků před řadovými domy, 
obnova veřejného osvětlení, kanalizace. 
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V rámci tohoto strategického plánu byly plněny i úkoly informativního charakteru, 

tj. informování občanů s děním v obci prostřednictvím zpravodaje a webových stránek 

obce, setkávání s chataři. 

 

K řešení zůstávají ještě tyto úkoly: 

• vybudovat chodník pro pěší na obě strany z centra Lučiny, 

• provést rekonstrukci mostu a vybudovat lávku pro pěší přes řeku Lučinu. 

 

Před zastupitelstvem obce leží nový náročný úkol – vypracovat strategický plán 

obce Lučina na období 2021–2025 s přihlédnutím k případným doplňujícím návrhům                   

a postřehům z řad občanů. 

V průběhu celého roku 2020 se obecní rada i zastupitelstvo obce zabývalo Změnou            

č. 2 Územního plánu obce Lučina. Poslední Územní plán (ÚP) Lučina byl vydán r.2012. 

V mezidobí byla zpracována Změna č. 1 ÚP a vydána zastupitelstvem obce v r. 2016. Od 

vydání ÚP až do roku 2020 došlo k využití zastavěných ploch výstavbou cca 95 domů       

a obec obdržela dalších 39 žádostí vlastníků o změnu funkčního využití pozemků. 

Současně vznikla potřeba zapracovat do ÚP některé změny obce. Proto se ZO již 

v roce 2018 rozhodlo o pořízení Změny č. 2 ÚP Lučina a začal proces zpracování.  

Bohužel v listopadu 2018 došlo k nové aktualizaci nadřazené dokumentace, musela 

se provést úprava mapových podkladů dle nové digitalizace katastrálních map naší obce,     

a tak došlo k časovému posunu projednávání Změny č. 2 ÚP Lučina s dotčenými orgány 

státní správy a veřejností až na rok 2020. Snad počátkem roku 2021 bude tato záležitost 

ukončena a ZO se bude moci věnovat jiné obecní problematice.  

   
 
 
3. Vyhlášky a nařízení 

Novelizace obecní vyhlášky o zákazu stanování a rozdělávání ohňů, o pravidlech 

pro pohyb psů na veřejném prostranství. 

Obecně závazná vyhláška č.1/2020 o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů, 

se změnou sazby poplatku na 800,-Kč s úlevou ve výši 200,-Kč pro fyzické osoby 

přihlášené k trvalému pobytu v obci. 

Nařízení obce Lučina č.1/2020, kterým se zakazuje podomní a pochůzkový prodej 

na území obce. 

 
 
 



Str. 14 
 

 
 
 
4. Činnost obecního úřadu (OÚ) 

Během roku 2020 na obecním úřadě v naší obci nedošlo k žádným personálním 

změnám. Funkci referentky a matrikářky vykonávala p. Petra Škripová. Na starosti měla 

podatelnu, ověřování podpisů a vidimaci listin, povolování kulturních produkcí, matriku, 

povolování kácení stromů, správní a místní poplatky, nájemné za byty a mnoho dalších 

povinností, spojených s chodem obecního úřadu. 

Funkci účetní vykonávala p. Zdeňka Hrabcová. Vedla účetnictví obce a školy, 

povolovala výherní hrací automaty a průběžně se starala o veškeré finanční úkony obce. 

O úklid prostor obecního úřadu a společných veřejně přístupných prostor v Domě služeb 

se starala p. Marcela Habrová z Dolních Tošanovic, na pracovní pozici veřejně 

prospěšných prací byli celý rok zaměstnáni p. Václav Čermák a p. Josef Zajac. 

Úřední hodiny pro občany zůstaly stejné: Po a St 8,00-12,00, 12,30-17,00. 

Ke změně došlo až v souvislosti s vládními opatřeními z důvodu pandemie, kdy 

styk s občany byl omezen na minimum. Občané mnohé své záležitosti mohli řešit 

telefonicky nebo prostřednictvím elektronické podatelny. V případě nutnosti jít na obecní 

úřad osobně, tak pouze s rouškou a před vstupem použít dezinfekci. 

Pan M. Oslanec poskytl OÚ finanční dar ve výši 5000,-Kč – byl využit na zakoupení 

materiálu na výrobu roušek pro nejstarší občany. Roušky pak ochotně zhotovovala            

p. Eliška Kouřilová Gombalová. Rovněž Magistrát F-M dodal obci roušky – část byla 

roznesena do schránek nejstarším občanům a část byla volně k dispozici občanům 

v drogerii a na obecním úřadě. 

V době, kdy byla díky COVIDU-19 zavřena ZŠ včetně školní jídelny, OÚ zajistil 

dovoz obědů pro naše starší spoluobčany ze školní jídelny v Dobré. 

Současně byl provoz OÚ pro občany omezen pouze na úřední dny Po a St 

v omezeném čase 8,00-10,00, 13,30-16,30. V ostatní dny byl pro občany uzavřen. 

Od roku 2015 funguje v naší obci sběrný dvůr, který slouží pro uložení odpadu od 

občanů naší obce, včetně chatařů, a to ve dnech Út, Pá (14,00-17,00), So (8,00-12,00). 

Fungování sběrného dvora měl do konce prosince 2019 p. E. Lisník (v novém roce 

nastoupil do sběrného dvora v Dobré) a od 1. 2. 2020 místo něj u nás nastoupil p. Tomáš 

Balon. 

Poplatek za odpady v r. 2020 pro naše občany s trvalým pobytem činil 500,-Kč na 

osobu (pro chataře 700,- Kč). 

 

Během roku 2020 nechal OÚ provést opravu některých místních komunikací dle 

návrhu Komise pro územní plánování a rozvoj obce. 

Obec zajistila průběžnou údržbu trávníku fotbalového hřiště. 

V době vegetačního období se rozběhl i svoz hnědých popelnic s bioodpadem 

(objem 240 l – zapůjčené zdarma na 5 let, pak přecházejí do vlastnictví občana). 

Byla dokončena přestavba náměstí vybudováním květinových a keřových záhonů 

a mlatových chodníků. 
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Kulturní a sociální komise věnovala během celého roku pozornost našim nejmenším 

a zároveň i našim nejstarším občanům. Ve spolupráci s OÚ připravila pro občany kulturní 

akci na sobotu 8. 3. U Adámků – poslech cimbálové muziky včetně občerstvení. 

 

Jarní termín vítání nových občánků z důvodu COVIDU-19 byl zrušen. Vítání se 

uskutečnilo až 21. června, kdy bylo slavnostně uvítáno 13 dětí (5 děvčat a 8 chlapců):  

Barbora Hrabcová    Tomáš Valíček                 Vilém Laník 

Ella Oberreiter                  Alexandr Sulzbacher         Dan Balický 

Dominika Kohutová           Mathias Vrobel                 Václav Bezruč 

Adéla Recmanová          Richard Blahut  

Anna Poštulková            Teodor Bubík                     

Rodiče se podepsali do pamětní knihy, obdrželi pamětní list, kytičku a dárkovou 

tašku (s dětskou jídelní sadou, dětskou dekou a poukázkou v hodnotě 1000,-Kč do DM 

drogerie), pak následovalo fotografování (foto p. Jiří Majer). 

 

Členky kulturní a sociální komise společně se starostkou obce v průběhu roku 

navštěvovaly s dárkovým balíčkem naše seniory ve věku od 80 let. Bohužel i zde 

zaúřadoval COVID-19 a mnohé osobní návštěvy se nemohly uskutečnit, pouze byl předán 

dárkový balíček. Balíčků v tomto roce bylo předáno 50: pěkného věku 80-89 let se dožilo 

42 našich seniorů, věku 90-99 let celkem 8 seniorů. 

 

Nejstaršími občany byli p. Mikuláš Ganišin, který by se v říjnu 2020 dožil 98 let 

(zemřel 6. 1.2020) a p. Božena Adámková se v červnu 2020 dožila 99 let (zemřela 

9.12.2020). 

 

Pokud ještě covid dovolil, uskutečnily se osobní návštěvy u těchto našich seniorů: 

M. Žáková (80 let), J. Jungová (92 let), M. Kučná (80 let), J. Jarolímová (87), 

E. Kropová (90 let), M. Skokanová (81 let), J. Skokan (87 let), J. Lupinský (82 let), 

D. Přibylová (80 let), M. Martečíková (80 let), V. Vala (88 let), M. Maierová (87 

let), V. Koběluš (88), E. Mikulová (91 let), B. Adámková (99 let), A. Mlynářová (86 

let), M. Sojková (89 let), Z. Dundáčková (80 let), F. Staňo (87 let). 
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Nahlédnutí do života nejstarší občanky naší obce:  

 

    Dne 13. 6. 2020 oslavila paní Božena Adámková 99 let. Byla nejstarší občankou 

obce Lučina. Naše paní starostka jí při osobní návštěvě slíbila příští rok dort se 100 

svíčkami. Bohužel to splnit již nemohla. 

    Paní Božena Adámková se narodila 13.6. 1921 jako desáté dítě rodičům 

Bednaříkovým. Když měla 5 let, zemřela jí maminka. Po ukončení školní docházky 

nastoupila do služby u stavitele Bártka. Zde se seznámila s budoucím manželem 

Oldřichem Adámkem. Po svatbě roku 1940 bydleli manželé Adámkovi nejprve 

v Mitrovicích, pak ve Vítkovicích, Porubě a od roku 1965 na Lučině. 

    Do zaslouženého důchodu odcházela paní Božena Adámková ze svého 

posledního zaměstnání na Nové huti v Ostravě (NHKG) v roce 1975. 

    Vychovala 3 děti. I když v roce 1990 ovdověla, do jejího života vnášelo radost                 

6 vnoučat, 14 pravnoučat a dokonce 3 prapravnuci. 

    I když život neměla jednoduchý, přesto se snažila jej žít naplno až do posledních 

chvil. Byla členkou Klubu důchodců, zpívala ve sboru Lučiňanka, účastnila se různých 

zájezdů, navštěvovala divadlo, hodně četla, dokonce v televizi sledovala různé sportovní 

pořady (tenis, hokej, lyžování). 

    V devadesáti letech vážně onemocněla, ale nemoci se nepoddávala, odolávala 

jí až do doby pádu, který ji upoutal na lůžko. Poslední dny prožívala v kruhu své rodiny a 

9. prosince 2020 tiše ve spánku odešla. 

Na své nejstarší občany bychom neměli zapomínat, ale uchovat si na ně hezkou 

vzpomínku.  

A není na škodu si i připomenout prostřednictvím obecní kroniky životní cestu 

některých z nich. Tak jsem učinila i já, kronikářka, se souhlasem dcery od paní Adámkové 

– paní Jany Divišové, která mi poskytla výše uvedené informace. 

❖  

Dne 5. 9. 2020 se kulturní komise podílela na přípravě akce “Dětský den“- bylo to 

odpoledne pro děti s klauniádou (klaun Family) na minigolfu. 

❖  

Dne 28. 9. 2020 pak pod patronací OÚ se uskutečnil tradiční pochod kolem přehrady, 

zakončený na fotbalovém hřišti opékáním párků. 

❖  

Tradiční vánoční jarmark (měl to být jubilejní desátý) se kvůli pandemii neuskutečnil. 
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5. Statistika obyvatel obce 

Počet obyvatel k 1. 1. 2020:   1 444 (1 432 + 12 cizinců) 

➢ z toho mužů             743 
➢           žen               701 
➢ dětí do 15 let           227 
➢       do 18 let           293 
➢ osoby starší 60 let    364 

 
V uplynulém roce 2019 se:                   v roce 2020 se:          
              přistěhovalo   76 osob                        přistěhovalo    70 osob 
              odstěhovalo   41 osob                        odstěhovala    32 osob                          
              narodilo         13 dětí                         narodilo          22 dětí 
              zemřelo         22 osob                        zemřelo          23 osob 
 
V průběhu roku 2020 se na rodilo 14 chlapců a 8 děvčat: 
 
Teodor Bubík                 Karel Šebesta                 Dominika Kohutová 
Dan Balický                          Viktor Obruča                 Adéla Recmanová 
Eliáš Oberreiter                     Tobias Vybíhal                Ella Oberreiter 
Václav Bezruč                        Hynek Ostřížek               Anna Poštulková 
Vilém Laník                           Mikuláš Mantič                Amálie Oberreiterová 
Sebastián Kozubík                  Michael Chybík               Evelína Pohludková 
Kristian Funiok                       Vilém Žák                      Josefína Šnajdrová 
                                                                               Klaudie Hojdyšová 
 

Přestože náš život během roku 2020 byl pandemií značně omezen, na lásku a 

společný život se časový prostor přece jen našel, a tak naše paní starostka D. Veselá 

mohla oddat 6 snoubeneckých párů a pan místostarosta L. Pavlas jeden pár. 

 
Osudy života jsou nevyzpytatelné, v roce 2020 jsme přivítali 22 nových občánků, 

ale s 23 občany jsme se rozloučili navždy. 

Tohoto roku zemřeli tito naši spoluobčané: 
M. Ganišin, B. Makovská, V. Kubíček, A. Grycz, V. Motlochová, A. Pelikánová,                        
L. Papřoková, J. Horáková, V. Vala, L. Čudejko, O. Válek, M. Šablatura, O. Dzhus,               
A. Střížová, O. Stříž, M. Žáková, E. Damková, Z. Zícha, J. Majer, J. Benkovič, B. Staňková, 
B. Adámková, J. Valová 
 

Naše obec se v poslední době stále více rozrůstá, stěhují se k nám nové mladé 

rodiny, staví se nové domy. V tomto roce obec přidělila 14 popisných čísel nově 

zkolaudovaným 

domkům. 

 

Nejenže v naší obci přibývá obyvatel, ale také se zvyšuje počet jejich „čtyřnohých 

miláčků“, což se bohužel odráží i na zhoršující se čistotě chodníků a obecních cest v centru 

obce i v blízkém okolí. 
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V roce 2020 bylo v obci evidováno 308 psů. Majitelé psů měli povinnost nahlásit na OÚ 
čísla čipů a rovněž svého psa zaregistrovat na webu, aby v případě ztráty byl 
dohledatelný. Poplatek za psa v tomto roce činil 200,-Kč (za druhého 300,-Kč). 
 
Další poplatek v tomto roce, který obec vybírala, byl za odvoz odpadů – 500,-/osoba 
s trvalým pobytem v obci (700,-/chataři, chalupáři bez trvalého pobytu v obci). Bohužel 
již se téměř stává tradicí, že mnozí občané si s placením poplatků dávají na čas, nebo 
neplatí vůbec. 
 
Přestupková komise ve Frýdku-Místku v roce 2020 řešila 2 přestupky, týkající se našich 
občanů (v roce 2019 to bylo 7 přestupků). 
 

 

 

 

 

      pohled od školy na přehradu                          pohled od Domu služeb na sídliště 

 

                             

 

 

                                                                       

  

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                  

 

 

 

 



Str. 20 
 

 

IV. HOSPODAŘENÍ OBCE 
 
1.Rozpočet obce na rok 2020 a jeho čerpání 

Výdaje: 

Schválený rozpočet:               45 396 000,- Kč 

Upravený rozpočet:                44 977 680,- Kč 

Skutečné čerpání:                  37 926 636,24 Kč 

Příjmy: 

Schválený rozpočet:               25 996 000,- Kč 

Upravený rozpočet:                26 129 680,- Kč 

Skutečný stav:                       27 162 132,09 Kč 

Čerpání finančních prostředků (v Kč) – výdaje  

Bezpečnost a veřejný pořádek                            381 873,- 

(požární ochrana, krizová opatření) 

Bydlení a komunální služby                             4 296 904,15 

(bytové hospodářství, veř. osvětlení, 

komunál. služby a územní rozvoj) 

Doprava                                                          847 065,84 

(silnice, doprav. obslužnost, ostatní 

záležitosti pozemních komunikací) 

Vodní hospodářství                                           913 590,33 

(odvádění a čistění odpadních vod, 

pitná voda) 

Kultura                                                            210 155,74 

(záležitosti kultury, církví, sdělovacích 

prostředků, činnosti knihovnické) 

Cestovní ruch                                              19 348 813,41 

 

 

Školství                                                        4 727 828,47 
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Tělovýchova a zájmová činnost                          682 230,22 

(zájm. činnost a rekreace, sport. činnost, 

sport. zařízení ve vlastnictví obce, využití 

volného času dětí a mládeže) 

Veřejná správa                                                3 504 543,36 

(činnost místní správy, zastupitelstvo 

obce, volby) 

Životní prostředí                                              2 905 104,31 

(sběr a svoz komunál. odpadu, péče 

o vzhled obce a veřejnou zeleň, 

nakládání s odpady) 

Ostatní                                                              107 733,41 

(finanční operace, pojištění, finanční 

vypořádání minulých let) 

 

Příjem finančních prostředků: 

Daňové příjmy                                               19 302 390,97 

Nedaňové příjmy                                                627 425,74 

Přijaté transfery (dotace)                                  7 232 315,38 
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2. Dotace 
 

• Únor 2020 – podání žádosti o dotaci na modernizaci interiéru tělocvičny ZŠ Lučina 

z dotačního programu Ministerstva pro místní rozvoj „Podpora obnovy a rozvoje 

venkova – Podpora obnovy sportovní infrastruktury“ (zakázku získala společnost 

MYTIEN s.r.o. Bítov za částku 4 991 339,10 Kč) 

• Březen 2020 – žádost o dotaci na úpravu zelených ploch náměstí ze stejného 

programu (zakázku získala společnost Údržba pozemků a.s. Ostrava za částku 

603 402,48 Kč) 

• Dotace pro revitalizaci veřejného osvětlení v obci za účelem snížení energetické 

náročnosti z dotačního programu EFEKT 2020 (společnost ECOLED veřejné osvětlení 

s.r.o. za částku 2 623 963,- Kč) 

• Žádost o dotaci na realizaci stavby „Rozšíření chodníků v obci“ z dotačního programu 

SFDI 

• Žádost o dotaci na realizaci stavby „Dětské prvky v areálu kempu z dotačního 

programu Moravskoslezského kraje na rok 2021 

• Žádost o dotaci na realizaci stavby „Obnova místní komunikace Frančesky v obci 

Lučina“ z dotačního programu Ministerstva pro místní rozvoj – Podpora obnovy 

místních komunikací 

• Žádost o dotaci na multifunkční hřiště v areálu Kempu Lučina z programu Podpora 

obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje na podporu budování a obnovy 

míst aktivního a pasivního odpočinku 

• Dotace z rozpočtu Obce Lučina (6. 3. 2020) pro Finstal Lučina – oddíl kopané ve výši 

190 000,- Kč na náklady spojené s fotbalovými zápasy, náklady na soustředění 

mládeže, pronájem sportovišť, na úhradu provozních nákladů sokolovny, náklady na 

údržbu areálu a nákup vybavení sokolovny 

 
Veřejné zakázky: modernizace interiéru tělocvičny 

                           rekonstrukce veřejného osvětlení obce 
                          integrovaná multimediální učebna (stavební práce) 
 

3. Projekty realizované v roce 2020 

• V dubnu nabylo platnost stavební povolení na rozšíření chodníků od Lipek      

k Rabinovi a od řadovek podél lesa po dům čp. 430 (původní majitel p. P. Krška),     

zastupitelstvo požádalo o státní dotaci. 

• V letních měsících byla dokončena úprava náměstí (nové zelené plochy, výsadba 

stromů a keřů, mlatové chodníky a lavičky) včetně parkování, komunikace   pro pěší 

a autobusových zálivů (40 % financováno z dotací). 

• Dokončena rekonstrukce bývalé stolárny (za OÚ) na víceúčelový objekt  k využití pro 

širší veřejnost. 
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• V tomto roce byla dokončena rozsáhlá modernizace areálu Kempu Lučina, včetně 

minigolfu. 

• V listopadu byla provedena oprava veřejného osvětlení – výměna 175 ks svítidel 

a doplnění  o 39 ks nových svítidel veřejného osvětlení v obci z dotačního  programu 

EFEKT  2020. Celkově oprava stála 2,6 mil. Kč (z toho dotace činila výši 1,3 mil. Kč).   

• V průběhu roku probíhala příprava podkladů pro změnu územního plánu obce ve 

spolupráci s urbanistickou kanceláří z Ostravy a Magistrátem města F-M, včetně 

veřejného projednávání změn. Po vyhodnocení stanovisek dotčených úřadů 

a veřejnosti naše zastupitelstvo v září rozhodlo o dalším postupu. 

• letních prázdninách byla v místní ZŠ realizována nová integrovaná multi-mediální 

odborná učebna v celkové hodnotě 3,3 mil. Kč z dotace Integrované teritoriální 

investice ostravské aglomerace 

• Podařilo se získat dotaci na modernizaci interiéru tělocvičny v objektu ZŠ: 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

V. KEMP LUČINA s.r.o. 

V létě 2020 byla dokončena rozsáhlá modernizace rekreační části areálu Kempu 

Lučina – nová recepce se sociálním zázemím pro návštěvníky kempu, 20 nových plně 

vybavených chatek (dřevostavby) s kapacitou 80 lůžek, inženýrské sítě – vodovod, 

kanalizace splašková i dešťová, el. přípojky, plyn, veřejné osvětlení, chodníky, 

komunikace, plot, úprava vjezdu do areálu.  

V květnu byl po výběrovém řízení vybrán radou obce ředitel obecní společnosti 

Kemp Lučina s.r.o. (založilo ji ZO) – pan David Kubíček, DiS. Jako první začaly práce na 

zprovoznění minigolfu, kde byla nevyhovující střecha, poničené dráhy apod. Koncem 

června byl již provoz na minigolfu zahájen. 

Začátkem července byl zkolaudován kemp a 16. 7. 2020 zahájen provoz. 

Kompletně všechny chatky byly v provozu až první týden v srpnu. Celkem na dohodu bylo 

zaměstnáno kolem 20 osob, včetně brigádníků (místní studenti). Provozní se stala p. Hana 

Kubáňová.  

Kemp nabízí 10 čtyřlůžkových, 4 pětilůžkové a 6 třílůžkových chatek (s vlastním 

soc. zařízením, kuchyňským koutkem, ledničkou i nádobím), dále pak upravenou plochu 
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pro 20 karavanů (vodovod. a el. přípojky, výlevka pro chemické WC). V kempu a pod 

kempem může být postaveno až 100 stanů. 

V chatkách se uvažovalo i o klimatizaci, ale prozatím se tento záměr nerealizoval. 

Pro celoroční provoz chatek je zajištěno 20 přímotopů. Recepce vytápěna není. Ložní 

prádlo pere prádelna ze Soběšovic. Z důvodu nedodržování nočního klidu některých hostů 

bylo nutno již v polovině srpna zavést bezpečnostní službu soukromé agentury, a to 

denně od 20,00 večera do 8,00 rána. 

V roce 2020 Kemp Lučina nebyl až do podzimu plátcem DPH. V době hlavní letní 

sezony návštěvníci zaplatili v třílůžkové chatce 1 200,-/den, ve čtyř lůžkové 1 500,-/den 

a v pětilůžkové 1 700,-/den. 

Mezi prvními návštěvníky byli nejen Češi, ale také Poláci, Němci i Hodanďané. 

Zájemci si mohli zapůjčit paddleboardy. V září 2020 se v kempu konal sraz trabantistů 

(dorazilo přes 50 účastníků). V době COVIDu-19 byl kemp uzavřen. 

Firmy, které se také podílely na výstavbě kempu: Vojkovský – stavby s.r.o., F-M, 

Krolstav Beskyd s.r.o. 

 

 

 

 

 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

VI. ZÁKLADNÍ ŠKOLA a MATEŘSKÁ ŠKOLA 

Naše ZŠ a MŠ ve školním roce 2019/2020 sdružovala 2 třídy MŠ a 4 třídy – 5 

ročníků,   2 oddělení družiny a školní jídelnu. 

Školní rok byl slavnostně zahájen 2. 9. 2019 v tělocvičně ZŠ a současně proběhlo 

i pasování prvňáčků. Během celého školního roku 2020 se výchovně vzdělávací proces 
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řídil těmito vzdělávacími programy: Vlnky poznání (pro předškoláky), Škola pro všechny, 

Školní družina plná pohody. 

Ve funkci ředitelky školy pokračovala Mgr. Ilona Racková, její zástupkyní a zároveň 

i výchovnou poradkyní byla Mgr. Jitka Miková, koordinátorkou EVVO(enviromentální 

vzdělávání, výchova a osvěta) Mgr. Martina Hrušková, metodikem prevence rizikového 

chování Mgr. Alena Mlnaříková, koordinátorkou ICT Mgr. Jana Kollegová. Všechny výše 

jmenované a Mgr. Monika Labudová působily na naší škole zároveň jako učitelky ZŠ. Práci 

školní asistentky pro žáky ohrožené školním neúspěchem vykonávala Ivana Štefková, dále 

zde pracovaly asistentky pedagoga ZŠ – Mgr. Karin Kika a Kamila Skotnicová. 

Zástupkyní ředitele pro MŠ a zároveň učitelkou MŠ byla Soňa Kiková, učitelkou naší 

MŠ byla také Bc. Magda Pavlasová, Bc. Zuzana Tomančáková a Martina Bordovská, školní 

asistentkou MŠ – Petra Gajdošová, asistentkami pedagoga MŠ – Hana Karásková a Jana 

Metzová. 

Vedoucí vychovatelkou ŠD (školní družiny) byla Ivana Štefková, vychovatelkou ŠD 

Mgr. Karin Kika a školní asistentkou ŠD Petra Gajdošová. 

Vedoucí školní jídelny a zároveň i vedoucí správních zaměstnanců byla Monika 

Klusová. Ve školní jídelně vařily Ilona Špoková, Alena Brňáková, Veronika Obručová a Eva 

Štětiarová. Funkci pokladní a sekretářky vykonávala Lucie Miková. Údržbu ZŠ zajišťoval 

školník Stanislav Mokryš, o úklid celé školní budovy se staraly Veronika Obručová a Eva 

Štětiarová.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                            

Zima 2020   naše škola v bílém 

                

  Ve školním roce 2019/2020 navštěvovalo ZŠ celkem 67 žáků a MŠ 48 dětí, školní 

družinu 60 žáků. 

1. ročník   22 žáků  -  tř. uč. Mgr. Martina Hrušová 

2. ročník   14 žáků  -  tř. uč. Mgr. Alena Mlnaříková 

3. ročník   11 žáků  -  tř. uč. Mgr. Jitka Miková 

4. ročník    7 žáků (spojen s 5.roč.) 

5. ročník   13 žáků  -  tř. uč. Mgr. Jana Kollegová 
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Žáci ohrožení školním neúspěchem byli 1x týdně doučováni výchovnou poradkyní. 

Rovněž pod jejím dohledem probíhal 1 týdně Čtenářský klub a Klub komunikace v cizím 

jazyce (anglický, od 3. roč.). 

Členy školské rady v roce 2020 byly Mgr. Jitka Miková, Kateřina Mojžíšková, 

starostka obce. 

V lednu a březnu měl 2. a 3. roč. absolvovat výuku plavání (20 hodin) na 11. ZŠ 

Jiřího z Poděbrad ve F-M, ale z důvodu uzavření školy kvůli koronaviru bylo realizováno 

pouze 10 hodin a následující rok by bylo doplněno. 

V hodinách prvouky a přírodovědy byli žáci vedeni k zdravému životnímu stylu 

(projekty – „Rosteme“ = výchova etických ctností, „Aktivní škola“, „Vitamínový den“. „Den 

Země“,..). 

Na školní rok 2019/2020 měla škola v plánu realizovat několik projektů v rámci 

primární prevence: „Ochrana člověka za mimořádných událostí“ včetně požárního 

poplachu (září 2019), „Nebezpečí šikany a kyberšikany“. 

 

1. pololetí (září 2019 - leden2020) bylo bohaté na celou řadu akcí a soutěží: 

• výtvarné práce pro tradiční podzimní zahrádkářskou výstavu, dlabání dyní, 

• cvičení v přírodě na myslivecké chatě, střelecké závody ze vzduchovky, 
• přespolní běh v Dobré (děvčata K. Lerchová a E. Grešlová vybojovaly 3. místo), 
• týden sběru papíru (v říjnu se nasbíralo 2820 kg papíru = 3430,-Kč, na jaře pak 

2x sběr: 3020 kg = 2700,-Kč, 2820 kg = 2710,-Kč), 
• exkurze a výukové bloky: Svět techniky v Ostravě Vítkovicích (žáci 3. a 5.roč. se 

zúčastnili aktivity „Šifry a jejich použití“), 
• divadelní představení „Velká dobrodružství malého brouka“ pro 1.a 2. roč. v DK 

MO Ostrava, 
• sférické kino – pozorování noční oblohy (v tělocvičně, mobilní kopule planetária), 
• drakiáda, lampionový průvod, vánoční jarmark, v MŠ „Vánoční veselení s rodiči + 

nadílka, „Tři králové“, setkání rodičů předškolních dětí s ředitelkou ZŠ, 
• kulinářská soutěž Mlsná vařečka v Dobraticích (družstvo našich dětí získalo 3. 

místo, 
• návštěva výstavy dřevěných kostelíků v Paskově, 
• prvňáčci slavnostně otevřeli svůj „Slabikář“, děti v MŠ ze třídy Rybiček zahrály 

rodičům pohádku „O řepě“, 
• novoroční turnaj v dámě (1. místo – Adam Pavlas, 2. místo – Matyáš Pastor, 3. 

místo – Tomáš Metz a David Šebesta), 
• beseda „Život a práce vodícího psa“- p. Holba se svým psem přiblížil žákům svět 

nevidomých, 
• karneval pro děti MŠ – pod taktovkou Klaunů na volné noze, večer (25.1.2020) 

pak Klub rodičů připravil „Ples filmových hvězd“ (hrála skupina Blond) – ples 
navštívilo 85 lidí, 

• 31. 1. 2020 předávání pololetního vysvědčení a zároveň šk. kolo recitační soutěže, 
do obvodního kola v ZŠ Dobrá postoupilo 9 žáků – Klárka Lerchová získala diplom. 

Ve 2. pololetí tohoto školního roku z důvodu pandemie COVID-19 proběhlo v naší 

škole jen několik akcí: 

• žák Adam Pavlas reprezentoval školu na okresním kole matematické olympiády, 
• ve školní družině proběhlo „Čtení s babičkou“, 
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• ve školní jídelně – Vitamínový den = ochutnávka ovocných šťáv, koktejlů, 
tropického ovoce, děti vyráběly ovocné jednohubky a misky (akci připravila firma 
Fruit s.r.o. ze Šumperku v rámci projektu „Ovoce a zelenina do škol“), 

• v únoru do školy přijelo Divadlo Evy Hruškové a Jana Přeučila s muzikálem Pražské 
pověsti, 

• pro děti ve školní družině Klub rodičů uspořádal discokarneval s kouzelnickou šou 
kouzelníka „Aleše Krejčího“ , 

• sférické kino v tělocvičně: „Astronaut“, 
• „Jak funguje lidské tělo“ + první pomoc, 
• Dopravní den s dopravním hřištěm = bezpečnost a ochrana zdraví, 
• pro děti v MŠ divadlo Vladimíry Krakovkové, Dana Taraby, Lucie Víchové Smíšek a 

Koloběžka, návštěva knihovny s besedou. 

MŠ ve školním roce 2019/2020 byla dvoutřídní – 48 dětí. Do třídy „Žabičky“ 

docházelo 28 mladších dětí (16 chlapců a 12 děvčat), třídu „Rybičky“ navštěvovalo 20 

dětí (13 chlapců a 7 děvčat). 15 dětí plnilo povinné předškolní vzdělávání. Děti docházely 

z obcí Lučina, Žermanice, Hor. Domaslavice, Vyšní Lhoty a Havířov. 

Provoz MŠ byl celodenní, od 6,30 do 16,30 hodin. Úplata MŠ pro tento šk. rok činila 

300,-Kč měsíčně, předškolní děti a děti s ODŠ (odložená šk. docházka) byly od této platby 

osvobozeny. Celodenní stravné činilo 32,-Kč (pro 7leté děti 33,-Kč.). 

Žáci v naší škole byli celoročně vedeni ke kladnému vztahu k přírodě a 

k ekologickému smýšlení (sběr oříšků pro sýkorky, krmení a starost o želvu Otku, sběr 

semínek, poznávání stromů, neplýtvání vodou, družinkový herbář, ..). V dramatickém 

kroužku pod vedením Bc. Magdy Pavlasové žáci v průběhu roku připravovali kulturní 

vystoupení, např. na vítání občánků nebo v rámci vánočního jarmarku. 

Republiková rada Českého zahrádkářského svazu v Praze udělila kolektivu našich 

žáků 4. a 5. roč. 1. místo v celorepublikové výtvarné soutěži „Voda v zahradě“. 

Jarní prázdniny tento školní rok pro Frýdecko-Místecko vyšly na týden 24. – 28. 2., 

provoz školní družiny byl přerušen, ŠJ vařila jen pro cizí strávníky a provoz MŠ byl omezen 

na jednu třídu. Od 17. 3. do 17.5. 2020 byl pak provoz MŠ zcela přerušen. 

měly hodnotu COVID-19 se stále více rozšiřuje a nakažených den ode dne přibývá. 

Od 11. 3. 2020 je provoz ZŠ přerušen, následně je zavřena i MŠ a ŠJ. Pro cizí strávníky 

je jídlo dováženo ze ŠJ Dobrá. Rodiče měli nárok na ošetřovné po dobu 9 dní, samoživitelé 

až 16 dní, rovněž byla provedena úprava úplaty v MŠ (např. v březnu na 150,-Kč, 

v květnu na 158,-Kč,..). Od16.3. ČT spustila unikátní projekt s názvem UčíTelka (každý 

den na ČT 2 probíhalo pro žáky 1. stupně vyučování prostřednictvím televizní obrazovky). 

Po dobu přerušení výuky byly domácí úkoly žákům předávány elektronicky (probíhala tzv. 

distanční výuka). Rovněž zápis do 1. třídy ZŠ v tomto roce proběhl formou online. Bylo 

přijato do 1. roč. 13 dětí. 

Dne 6. 4. 2020 ve škole začala rekonstrukce učebny v rámci projektu „ZŠ Lučina – 

integrovaná multimediální odborná učebna“ (pro výuku předmětů z kategorie přírodních 

věd). Projekt byl spolufinancován z EU. 
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Ministr školství P. Plaga doporučil od 25. 5. otevřít MŠ i ZŠ. Návrat dětí na 1. stupeň 

byl dobrovolný. Pro ty žáky, kteří zůstali doma, i nadále probíhala výuka na dálku. 

 

byla zrušena výuka tělesné výchovy a zpěvu, ve společných prostorách (chodby, 

WC) a při skupinové práci museli mít žáci roušky. Ve třídě seděli v lavicích po jednom. 

Ministerstvo zdravotnictví umožnilo účast všech žáků při předávání vysvědčení 30. 

6. 2020.  

Od 20. 7. do 31. 8. 2020 byl opět přerušen provoz MŠ. 

O letních prázdninách se při naší ZŠ konal příměstský tábor o dvou turnusech od 

27.7. do 14. 8. 2020, pak se uskutečnil ještě 3. turnus (27.7.-20.8.) ve spolupráci 

s Klubem rodičů, dále s 

 MAS Pobeskydí a MAP F-M a hlavní organizátorkou byla p. Barbora Kalivodová. 

Dva turnusy dotoval Mikroregion Žermanické a Těrlické přehrady, třetí turnus hradili 

rodiče sami. Výborně si vedl vedoucí Marek Kohut a svými dary podpořili zdárný průběh 

této akce tatínkové J. Majer, B. Vojtíšek, T. Gogol a P. Kurka. Každého turnusu se 

zúčastnilo kolem 20 dětí. 

Údaje o hospodaření školy:  

Celkové výnosy v hlavní činnosti za kalendářní rok 2020 14 519 079,50 Kč. Celkové 

náklady pro hlavní činnost za rok 2020 činily 14 516 929,50 Kč. Zlepšený výsledek 

hospodaření činil 2 149,78 Kč.  

 

Pár vzpomínek na šk. rok 2019/2020 ve fotografiích 

Školu i školku navštívil Mikuláš s čertem   
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červenec 2020 – příměstský tábor 
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VII. ZDRAVOTNÍ PÉČE V OBCI 

I v tomto roce zdravotní služby občanům z naší obce i z dalších obcí kolem 

přehrady poskytoval MUDr. Petr Karpeta se zdravotními sestrami Alenou Vojkovskou a 

Petrou Doležílovou v ordinaci praktického lékaře v Domě služeb. 

Ordinovalo se i během pandemie, ale byla upravena návštěvnost pacientů tak, aby 

se neplnila čekárna (mohli v ní sedět pouze 3 pacienti, ostatní museli v rozestupech čekat 

na schodišti), pacienti s podezřením na covid měli docházet k lékaři až od 11 hod., aby 

se nepotkávali s nenakaženými. Bohužel ne vždy to někteří naši občané dodržovali, a tak 

pak musela rázně zakročit zdravotní sestra. Naštěstí počet nakažených v naší obci byl 

minimální. 

Ve stomatologické (zubní) ordinaci i nadále o naše zuby pečovala MUDr. Libuše 

Neshodová se zdravotní sestrou Naděždou Ruckou. Při prvním náporu pandemie byla 

ordinace zavřená. Lékařská komora zajišťovala do ordinace dodání rukavic, dezinfekce, 

obleků, štítů, apod. Když došlo k otevření ordinace, byl i zde omezen počet čekajících 

pacientů v čekárně. Bohužel i zde se několikrát stalo, že přišel pacient s podezřením na 

covid, pak musela být ordinace uzavřena po dobu dané karantény. 

Zdravotní péči pro nejmenší děti zajišťovala 2x v týdnu MUDr. Ivana Poláková. 

 

 

VIII. OBECNÍ KNIHOVNA 

Místní knihovnu i v roce 2020 vedla p. Jana Divišová. Knihovna se nachází v centru 

obce. Zřizovatelem je obecní úřad. 

Knižní fond naší knihovny tvoří 3 924 knih (z toho 718 naučná literatura a 3 206 je 

krásná literatura) a 6 periodik (časopisů). 

Knihovnu navštěvovaly jak děti, tak i dospělí. Ve spolupráci s místní ZŠ se 

v knihovně uskutečnily dvě zajímavé besedy. 

Provoz knihovny dotuje obecní úřad. Výpůjční doba pro veřejnost byla každé úterý 

a čtvrtek od 14,00 do 17,00 hodin.  
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IX. FARNOST DOMASLAVICE 

Naši věřící spoluobčané spadají pod tuto farnost, proto pár informací dle farní 

kroniky, které pro naši obecní kroniku poskytl pan farář Jan Vecheta. 

 

Pandemie COVIDu-19 během celého roku omezila akce ve farnosti i účast na 

bohoslužbách. Vůbec se nemohla uskutečnit liturgicky oslava Velikonoc. V letních 

měsících, i když došlo k rozvolnění, byly zrušeny nebo omezeny některé poutě. 

 

I náboženství ve škole bylo toho roku obnoveno až v říjnu, a to jen na krátkou 

dobu, neboť přišla 2. vlna pandemie. A tak i vánoční svátky byly slaveny jen v omezené 

podobě. 

 

 V době rozvolnění v letních měsících se podařilo realizovat opravu střechy fary a 

Domu ovocnářů. Tuto akci zaštítila finančně obec D. Domaslavice. 
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X. VOLBY DO KRAJSKÝCH ZASTUPITELSTEV   
A DO SENÁTU          

   
Termíny voleb:  1. kolo  2.- 3. října 2020 

                       2. kolo     8.- 9. října 2020 

Volební místnost v Domě služeb byla otevřena v pátek od 14,00 hod. do 22,00 

hod. a v sobotu od 8,00 do 14,00 hod. za zpřísněných hygienických opatřeních. Vstup do 

volební místnosti byl umožněn pouze občanům s rouškou, a to po předchozí dezinfekci 

rukou u vstupu do místnosti. I členové volební komise museli mít po celou dobu roušky 

a na rukou rukavice. V případě, že volič neměl roušku, musel být v místnosti jako jediný 

volič a po jeho odchodu se vše muselo dezinfikovat, než byl vpuštěn další volič. U nás se 

to stalo pouze v případě dvou voličů. 

Účast ve volbách v naší obci byla 37,79% (celorepubliková účast 37,75%). Ve 

volebních seznamech bylo zapsáno 1 175 voličů, k volbám se dostavilo 444, v urně pak 

bylo 440 platných hlasů. 

Výsledek v naší obci pro jednotlivé strany: 

ANO  30%, ODS + TOP 09 13,63%, Piráti 12,95%, SPD  8,63%, Starostové 8,18%, 

KDU-ČSL  7,72%,  ČSSD  6,13%,  STAN+Zelení  3,63%,  KSČM  3,40%,  Trikolora 1,59% 

Celkově v krajských volbách nejvíce hlasů získalo hnutí ANO (ovládlo 10 krajů). 

Volby do senátu v naší obci neprobíhaly. 
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XI. ČINNOST KLUBŮ, SPOLKŮ A DALŠÍ       
AKTIVITY V OBCI 

1.  KLUB DŮCHODCŮ (KD) 

Dne 17. 2. 2000 založilo 30 seniorů v naší obci Klub důchodců. Předsedkyní byla 

p. Libuše Gryczová. 

K 1. 1. 2020 měl tento klub 49 členů (průměrný věk 78 let), předsedkyní byla p. 

Miluše Vnenčáková a klub se připravoval na oslavu 20. výročí trvání KD v květnu u 

příležitosti Dne matek a za účasti hostů z okolních Klubů důchodců. Rovněž 10 členů 

Klubu se v tomto roce chystalo společně oslavit své kulatiny. V lednu to ještě stihla jedna 

ze zakládajících členek KD – p. Milada Žáková (bohužel za měsíc zemřela).  

A pak to už šlo ráz na ráz – COVID-19 – žádné oslavy – žádné akce. 

Až 13. 7. se členové KD sešli na smažení vaječiny a 26. 8. uspořádali celodenní 

zájezd do Náměští nad Oslavou. 

 Poslední schůzka KD se uskutečnila v září, kde si naplánovali oslavit dvacetileté 

výročí v prosinci na předvánočním večírku. Bohužel i tento plán pandemie překazila. Nebyl 

večírek, nic se neslavilo. Všichni museli být doma, koronavirus byl neúprosný. 

 

 

2.  KLUB KREATIVNÍCH ŽEN 

Začalo to na jaře 2010, kdy se 12 našich žen (přibližného stáří 40+) sešlo na kurzu 

práce s přírodním pedikem. Kurz probíhal pod hlavičkou Zahrádkářského svazu, ale když 

skončil, 9 účastnic se začalo scházet pravidelněji a vždy se věnovalo nějaké kreativní 

činnosti (např. malbě na hedvábí, pletení košíčků z pediku, výrobě kabelek, drátkování, 

apod.). 

Tak vznikl Klub kreativních žen, který se schází již 10. rokem 1x v měsíci a má 10 

členek. Na jaře 2020 si ještě členky stihly v klubovně KD vyrobit zajímavé vázy a pak 

přišel COVID-19 a činnost Klubu přerušil. Členky se sešly až v prosinci, kdy společně 

oslavily jedny padesátiny a jedny sedmdesáté narozeniny. 
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3. SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ (SDH) 

Na počátku roku 2020 pracoval SDH s členskou základnou: 26 žen, 36 mužů a 

17 mladých hasičů. Starostkou i v tomto roce byla Leona Funioková a velitelem výjezdové 

jednotky o 19 členech byl Tomáš Funiok. 

I do práce SDH zasáhla covidová opatření. Ještě než COVID-19 se rozjel naplno, 

stihl SDH uspořádat 7. 2. 2020 hasičský ples v restauraci U Adámků s kapelou Standa 

Banda, bohatou tombolou i vtipnou scénkou z rodinného života „Gdě si včera bol?“ 

Další společnou akcí SDH bylo díky vyhlášenému nouzovému stavu až 6. 6. smažení 

vaječiny u hasičárny a pak až v neděli 6. 9. se podařilo uskutečnit XVI. ročník pohárové 

soutěže mladých hasičů v požárním útoku – Vachalíkův memoriál. I když počasí nepřálo, 

bylo chladno a deštivo, soutěžilo 51 družstev. V kategorii dorostu 15-18 let se Lučina 

umístila na 7. místě, v kategorii starších 11–15 let naši získali 4. místo, v kategorii 

mladších 6–11 let až 21. místo. Hlavní organizátor soutěže Martin Říha byl přesto 

spokojen. 

Soutěží žen se konalo rovněž méně. Ženské družstvo, posílené o mladé z řad „dětí“ 

a dorostenek, se zúčastnilo tří soutěží: v Třanovicích (2. a 3. místo), v Bukovci (4. místo) 

a v Hrádku, kde proběhl noční NP. 

Jarní kola celostátní hry Plamen pro mladé hasiče byla zrušena, teprve až 5. 9. 

2020 mohlo lučinské družstvo mladých hasičů v kategorii starších žáků reprezentovat 

okres FM v Českém Těšíně, kde soutěžilo ve dvou disciplínách – štafeta 4x60m a požární 

útok. Bohužel ani v jedné disciplíně to našim nevyšlo tak, jak si přáli. Pod dohledem 

trenérů Karla Glety a Martina Říhy soutěžili: K. Blahutová, J. Funiok, F. Guziur, O. Guziur, 

P. Juchelka, Z. Kordeková, B. Kováčková a K. Říhová. Ze 17 družstev naši MH obsadili 11. 

místo. 

Od 1. ledna do 15. října 2020 byla operačním střediskem naše výjezdová jednotka 

povolána k těmto událostem: 2x požár, 12x odstranění spadlých stromů, 3x likvidace 

obtížného hmyzu. 

Na požádání obecního úřadu nebo přímo občanů jednotka vyjížděla: 4x k čistění 

propustků cest, 3x k čistění odpadní kanalizace, 1x měla požární dohled, 1x dohled na 

hladině přehrady a 1x záchranná akce na vodní ploše (nalezení a přitažení uvolněného 

mola ke břehu). 

Moravskoslezský kraj věnoval naší výjezdové jednotce nafukovací záchranné saně 

RS-5, které se používají k transportu osob po vodní hladině, po blátě nebo sněhu. Jsou 

lehké, lze je snadno a rychle nafouknout z tlakové lahve. 

V průběhu celého roku 2020, samozřejmě za dodržování podmínek covidových 

opatření, členové SDH prováděli nezbytnou údržbu veškeré hasičské techniky. 

Řady našich dlouholetých hasičů v tomto roce opustili V. Vala, L. Čudejko a J. 

Majer. 

 

Zajímavost: 

Od neděle 9. 2. do úterý 11. 2. 2020 napočítali moravskoslezští hasiči 370 výjezdů 

v souvislosti s vichřicí Sabine (nejvíce jich bylo v okrese frýdecko-místeckém). Vichřice 

způsobila škody na střešních krytinách domů, el. drátech a vyvracela stromy.  
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4. FINSTAL LUČINA – ODDÍL KOPANÉ 

I na činnostech v oblasti sportovní se pandemie COVIDU-19 nepěkně podepsala. 

Jarní část fotbalové soutěže 2019/20 se neuskutečnila, i když přípravu muži zahájili 

28. ledna 2020 úterními tréninky na umělé trávě ve F-M a čtvrtečními tréninky 

v tělocvičně 5. ZŠ F-M. Víkendy měly patřit přátelským zápasům. Jeden z víkendů byl 

zaměřen na kondici (3denní soustředění ve Lhotce). 

Rovněž žáci se pilně připravovali v tělocvičně naší ZŠ, zúčastnili se několika 

halových turnajů a v březnu absolvovali rovněž 3denní soustředění ve Lhotce. 

Vládou vyhlášený nouzový stav ukončil všechny soutěže. Určité rozvolnění nastalo 

až v létě. Bohužel na podzim opět došlo kvůli COVIDU-19 k přerušení soutěží. A tak muži 

v neúplném ročníku skončili po 13 odehraných zápasech na 7. místě. Nejlepšími střelci 

byli: s 10 brankami Kamil Tomíček a s 6 brankami Lukáš Myšinský. 

I v této sezoně pracoval výbor oddílu kopané v tomto složení – předseda Miroslav 

Goroš, Ing. Jakub Kielar (sekretář), Ing. Petr Fabík (člen), Ivo Majer (člen), a Tomáš 

Janáček (člen). 

Mužstvo mělo celkem 24 hráčů, starší žáci – 16 hráčů, mladší přípravka – 14 hráčů 

a starší dorost (společně s Hor. Bludovicemi) – 8 hráčů.  

Trenér Zdeněk Zelinka ukončil své působení v oddíle, mládeži se nadále věnovali 

Karel Kozel, Ivo Čepčor, Marek Sikora a Michal Kulčár. 

Díky pandemii začalo na zápasy chodit méně diváků, ale ti skalní zůstali. Bohužel 

chybět již budou p. T.Petkov a p. V.Vala. 

Mezi hlavní sponzory oddílu kopané patří: FIN-STAL s.r.o., Lumír Mikula, René Žák, 

Ivo Fajkus, obchod Aleny Prymusové a samozřejmě i Obec Lučina s pravidelnou roční 

dotací. 

Hráči se samozřejmě zapojují do různých aktivit v obci, ale bohužel pandemie roku 

2020 jejich aktivitu značně omezila. 

 

28. září 2020 se uskutečnil ve spolupráci obce a 

Finstalu 

Lučina – oddíl kopané tradiční, ale tentokrát deštivý a  

blátivý, již 20. ročník pochodu kolem Žermanické   

přehrady. 

Jako každý rok se účastníci pochodu sešli na náměstí 

před Domem služeb a po společném foto vyrazili. 

Někteří se cestou zastavovali i na menším občerstvení, 

jiní měli své vlastní.  

Každý šel svým tempem a nakonec se všichni sešli na 

sokolském hřišti, kde je čekal opečený párek a něco na zahřátí. 

Mnozí z našich občanů jsou účastníky všech ročníků pochodu. 
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Poslední roky věnovala naše kronika pozornost pouze činnosti oddílům kopané. Ale 

i jiným druhům sportování se již mnoho let věnuje celá řada našich občanů, je to např. 

jóga, rehabilitační a relaxační cvičení,.. 

 V tomto roce rovněž proběhla rekonstrukce bývalé stolárny (za obecním úřadem) 

na volnočasový multifunkční objekt, včetně posilovny.  

 

 

5. JOGA V DENNÍM ŽIVOTĚ 

Mnozí lidé mají slovo jóga spojené jen s fyzickým protahováním a zaujímáním 

obtížných pozic. Jóga je však mnohem víc. V józe si může vybrat každý – od tělesných 

cviků, přes dechová a meditační cvičení, až po etické zásady. Jóga nabízí metody 

a techniky, které umožňují udržet a obnovovat tělesné, duševní a duchovní zdraví 

a harmonii. 

 Proto již několik let i u nás na Lučině se pravidelně každé úterý od 17,30 hod. 

schází v Domě služeb 12 – 15 zájemců s karimatkou „pod paží“ a hodinu a půl se věnují 

józe pod vedením p. Evy Fišarové ze Šenova. 

Počátkem roku 2020 se kurz jógy rozběhl naplno, ale i zde zasáhl COVID-19 

a pravidelné cvičení přerušil. 
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6. REHABILITAČNÍ A REKREAČNÍ CVIČENÍ 

Další dlouholetou aktivitou je rehabilitační a rekreační cvičení našich žen. Přibližně 

20 žen různého věku se 1x týdně v pondělí schází v tělocvičně místní ZŠ a pod vedením 

p. Růženy Škutové se správným cvičením snaží udržet své tělo v dobré kondici. 

Takovéto cvičení pozitivně ovlivňuje celý pohybový aparát, díky relaxačnímu 

cvičení se člověk zbavuje napětí, stresu v oblasti tělesné i duševní.  

Toto si je vědoma i tato skupina, která hodinu a půl „potrápí své tělo“, ale cítí 

se fajn a po cvičení si společně zajde na pivo do cyklorestu nebo do Adámka. Tam 

proberou poslední novinky ze svého okolí a těší se na další pondělí. 

I tato aktivita byla bohužel zaskočena COVIDEM-19, cvičit se nemohlo a některé 

z cvičenek dokonce virus dlouhodobě potrápil. 

 

 

 

7. SPOLEK SENIORŮ SENSEN (Senzační  senioři) 

Spolek seniorů SENSEN Lučina existuje již od r. 2015, byl vytvořen za účelem 

sdružovat seniory, kteří jsou aktivní, mají rádi dostatek pohybu a společné akce, 

setkávání, apod. Ambasadorem Spolku SENSEN Lučina je Ing. Jaroslav Mokryš. 

Spolek má 22 členů a pravidelně se schází 1x měsíčně v restauraci U Adámků. 

V uplynulých letech spolek zorganizoval celou řadu zajímavých akcí 

(cyklocestování, odemykání i zamykání přehrady, úklid kolem přehrady, besedy se 

zajímavými lidmi, pobyt ve Vysokých Tatrách a v Roháčích, výšlap na Lysou horu, …). 

Nastal ale rok 2020, přišel COVID-19 a s jakýmikoliv aktivitami byl konec. 

 

 

8. ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ (ČZS) 

Jako každý rok se zahrádkáři našeho svazu již od ledna těší, kdy vyrazí na zahradu. 

Zima mírná, jaro začalo hezky, příjemně. Ale stačily jeden dva mrazíky a vše bylo jinak. 

Odnesly to hlavně meruňky, vinná réva a ořešáky. Ostatní ovocné stromy si počkaly a 

rozkvetly později. 

První společnou akcí našich zahrádkářů měla být 12. 3. výroční schůze s besedou. Ale 

koronavirus byl rychlejší. Neuskutečnil se ani tradiční zájezd po polských zahradnictvích, 

plánovaný zájezd do vinného sklípku a nakonec se musela zrušit i plánovaná podzimní 

výstava květin, ovoce a zeleniny (12.-13. 9. 2020). 
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Naštěstí i přes přísná vládní protipandemická opatření zůstala otevřena 

zahradnictví a květinářství, takže semena i přísady se mohly koupit a naši zahrádkáři 

pohodově trávili čas COVIDU-19 na svých zahradách. Rostlinám naštěstí covid nevadil a 

pokud zahrádkáři vyhráli boj se slimáky a hraboši, mohli se přece jen radovat z bohaté 

úrody. 

V roce 2020 měl náš zahrádkářský svaz 54 členů. Ve funkci předsedy pokračoval 

p.Zdeněk Fabík.   

I když kvůli covidu se společné akce nekonaly, přesto několik členů se průběžně 

staralo o trávník kolem moštárny (např. Zdeněk Hrabec, Stanislav Mokryš, Zdeněk Fabík). 

Díky finanční dotaci z obecního úřadu mohl svaz zakoupit lis na ovoce a další 

vybavení do moštárny. 

 

9. ČESKÝ SVAZ VČELAŘŮ (ČSV) 

Základní organizace ČSV sdružuje včelaře z několika obcí, a to z Horních a Dolních 

Domaslavic, Soběšovic, Pazderne a Lučiny. 

Předsedou tohoto svazu je náš občan p. Martin Bordovský, který vystřídal ve funkci 

dlouholetého člena p. Ladislava Pochtiola. Svaz má celkem 35 členů, z toho z Lučiny jsou 

členy: Martin Bordovský, Stanislav Mokryš, Jaromír Hájek, M. Šimíková a Břetislav Damek. 

I pro včelaře byl rok 2020 náročný. Již na podzim roku 2019 začal úhyn včelstev a 

jara 2020 se dožila sotva polovina. Některým včelařům dokonce zůstaly prázdné všechny 

úly. 

Rychlý nástup jara zaskočil i včely a teprve druhá medová snůška, kdy kvetly lípy, 

byla vydatná. Ale republikový nedostatek medu způsobil, že med byl vyprodán již v létě 

a do ČR se bohužel prostřednictvím překupníků začal dovážet nekvalitní med. 

Proto važme si svých včelařů a kupujme med především od nich. 

10. MYSLIVECKÝ SPOLEK ŘONSNÍK 

Náš Myslivecký spolek Řonsník je součástí Mysliveckého spolku Hráz (Soběšovice 

– předsedou je p. Ivo Papala, Lučina, Žermanice). 

Myslivecký spolek Řonsník Lučina má 7 členů (5 z Lučiny, 1 z Pazderne a 1 

z Dobré). Předsedou je p. Jan Mojžíšek, finančním hospodářem p. David Kubíček. 

Kromě péče o zvěř (každoročně vypouštějí do přírody bažanty) mají na starosti 

mysliveckou chatu na Kocurovicích včetně rybníka. 

V červenci, kdy se koná mše na sv. Annu, připravují pro účastníky mše na chatě 

občerstvení, dále pak pro žáky místní ZŠ a děti MŠ organizují den v přírodě se střelbou 

ze vzduchovky a besedou, v září pak bývají pravidelně zvěřinové hody. I tyto akce byly 

ovlivněny pandemií a ne všechny se uskutečnily.  

Během roku 2020 člen Spolku David Kubíček uveřejňoval v obecním Zpravodaji 

zajímavé články o zvěři, která žije na katastru naší obce. 
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11. ČESKÝ RYBÁŘSKÝ SVAZ (ČRS) 

Místní organizace ČRS má v naší obci dlouholetou tradici. Pod svaz spadá 

mimopstruhový revír na Žermanické přehradě (248 ha) a pstruhový revír na přítoku 

Ostravice, Odry přes řeku Lučinu v k.ú .Lučina (13 km,13 ha) až k pramenům včetně 

všech přítoků a přivaděče vody do Žermanické přehrady. Biologický rybník v k.ú. Lučina 

k revíru nepatří. Svaz má na starosti i chovné rybníky Bedřich 1-6. 

Svaz vykonává rybářské právo, zajišťuje chov, ochranu a lov ryb, ochranu životního 

prostředí, rozvíjí a popularizuje rybářský sport. 

Předsedou místní organizace je p. Stanislav Hrabec, místopředsedou p. Radek 

Vařeka, jednatelem p. Václav Podešva, hospodářem p. Michal Pešat, pokladníkem p. Jiří 

Bůžek, kontrolu čistoty vod má na starosti Mgr. Jiří Nohel a mládeži se věnuje p. Zdeněk 

Recman. V kontrolní komisi pracuje p. Jan Vávra, František Veselka a Ing. Třaska. 

Členskou základnu má tento svaz početnou – dospělých členů 483, mládeže do 18 let 9 

členů a dětí do 15 let – 51 členů. Členská základna je sice početná, ale na výroční členskou 

schůzi pak přijde jen necelých 13% = 62 členů. 

 
V roce 2020 bylo pro revíry Lučina 2A a Lučina 3 vysazeno: 
kapr     15 108 ks (13 947 kg)               amur bílý                  141 ks  (250 kg) 
lín            546 ks (97 kg)                      ostroretka             3 000 ks 
štika    522 ks (215 kg)                       pstruh obecný      250 ks  (100 kg) 
štika 0     20 000 ks                       pstruh  ¼                 10 000 ks 
candát         3 396 ks (265 kg)                       pstruh duhový        300 ks  (100 kg) 
 

Celkem bylo vysazeno 2 131 kg násadové ryby, tj. 16 017 ks, sloveno bylo 3 925 

kg, tj. 5 594 ks. 

Podzimní výlovy proběhly 10.10.2020 na Bedřichu 3,4,5 a 17.10.2020 na Bedřichu 

1,6. 

 
ČRS pravidelně kontroluje kvalitu vody v rybochovných zařízeních – v roce 2020 

bylo cca 20 kontrol – voda dobrá, kyslíku dostatek. 

Svaz pravidelně 1x ročně organizuje soutěž v chytání ryb pro mládež do 15 let. 

COVID-19 zasáhl i do práce s mládeží – vedoucí mládeže p. Recman uvedl, že 

některé závody musely být odloženy. Uskutečnily se pouze 2 závody mládeže na naší 

přehradě -  29. 8. a 19 .9. 2020, a pak ještě 12. 9.  závod ÚSLRU mládeže o Hlučínský 

pohár na štěrkovně v Dolním Benešově. Na činnost kroužku dětí a mládeže obdržel svaz 

dotaci 30 000,- Kč od města Havířova a na činnost svazu od naší obce dotaci 10 000,- 

Kč. 

Místní ČRS plánuje větší rekonstrukci rybářské chaty na Lučině. V tomto roce byla 

vypracována Ing. Arch. Pohludkou studie. 
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XII. PODNIKÁNÍ V OBCI 

V obci bylo evidováno přes 300 živností a zde níže následuje připomínka 

nejznámějších soukromých firem na území obce Lučina. Nutno podotknout, že i oblast 

podnikání byla silně ovlivněna pandemií COVID-19. 

1. Restaurační zařízení v obci :  restaurace U Adámků (I.Fajkus), Cyklorest 

(A.Bubíková) Obě zařízení fungovala dle vládních protiepidemických opatření (provozní 

doba, počet hostů, způsob usazení, dezinfekce,..) 

2. Totéž se týkalo i jednotlivých obchodů a prodejen v obci: Nákupní centrum 

(L. Groh), Potraviny u Goczolů (J. Goczol), Smíšené zboží Alena (A. Prymusová), 

Železářství (Finstal), Drogerie (K. Mojžíšková), Textil (E. Kapustková) 

3. V Kempu Lučina průběžně dle covidových možností se dokončovala modernizace 

rekreační části a v červenci byl Kemp Lučina otevřen pro stany a karavany a v minigolfu 

občerstvení 

4. Penzion Mostař (E. Modlová) v tomto roce nabízel své prostory převážně pro 

nárazové akce (svatby, rodinné oslavy,..) v období, kdy tyto akce byly povoleny a mohly 

se konat.   

5. V místě bývalého rekreačního střediska NHKG probíhala v tomto roce rozsáhlá 

rekonstrukce původní budovy. Mezi občany kolovaly různé dohady, co tam nakonec nový 

majitel p. René Žák zřídí – pivovar?, restauraci?, hotel? No, nechme se překvapit. Zatím 

níže ve svahu blízko přehrady (na místě bývalé loděnice) nechal p. Žák vybudovat terasu 

s příjemným posezení, pěkným výhledem na vodní hladinu a s možností občerstvení 

(pivo, víno, míchané nápoje, nealko, káva, i něco z grilu, ..). Terasa a rekonstruovaný 

objekt nese název NHResort. 

6. V centru obce již několik let má svou firmu FIN-STAL s.r.o. (P. Fabík, P. Krška) 

– montáž plastových a hliníkových oken, garážových vrat, rolet, žaluzií. Firma pracuje 

společně s dceřinými společnostmi Alumarx s.r.o. a Olset systém s.r.o. Také zde 

zaúřadoval COVID-19. Činnost firmy se musela podřídit vládním nařízením i menšímu 

zájmu zákazníků, protože někteří měli strach z kontaktu s dalšími lidmi z covidových 

důvodů. 

7. Další firmou, která podniká na katastru obce Lučina je Alfest Lučina s.r.o., 

zabývající se výrobou oken, dveří, fasád, zimních zahrad,.. 

8. Nedaleko přehradní hráze podniká Stáj Mustang s.r.o. (V. Czabi) – specializuje 

se na sport, výcvik, chov a následný prodej koní. 

9. Klasické masáže a tejpování nabízí zájemcům ve svém salonu p. Barbora 

Kalivodová. 

10. I v tomto roce se talentovaným dětem se zájmem o hru na hudební nástroj 

věnuje p. Bronislava Hájková ve své soukromé hudební škole. 
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11. Pěstitelská pálenice a moštárna p. P. Zeleného i v roce 2020 nabízela 

zájemcům výrobu destilátů z jejich vlastních přivezených ovocných kvasů i možnost 

moštování ovoce. 

12. JK RETAIL Dřevo a proutí s.r.o. (J.Kachel) – rodina Kachlova bydlí v řadové 

zástavbě a jejich firma nabízí dřevěné výrobky, různé druhy košíků a košů, pelíšky pro 

psy, rohože, ratanové výrobky, výrobky ze dřeva, atd.  

 

 

XIII. ŽERMANICKÁ PŘEHRADA V ROCE  2020 

Úvodem připomenutí několik údajů o přehradě: 

„Vodní plocha zabírá 248 ha a celkový objem přehrady činí 25 300 000 m 

krychlových vody. Maximální hloubka je 28 m. Hráz je dlouhá 314 m a vysoká 38 m.“ 

(citováno z Wikipedie) 

Hydrologický rok 2020 na přehradě byl zvláštní v tom, že celý rok byla přehrada 

téměř plná – pokles hladiny byl pouze 2 měsíce v roce. 

První naplnění přehrady – 7. 2. 2020 – nebylo ale důsledkem tání sněhu 

Maximální hladina přehrady – 18.-19. 2. 2020 = 290,74 m n.m. – 64 cm nad stav 

Minimální hladina: 13. 5. 2020 = 290,65 m n.m. – 50 cm pod stav 

(100% stav = 290,10 m n.m.) – došlo k přeplachování hladiny 

 

Vzhledem k mírné zimě byla na přehradě 28. 1. 2020 naměřena maximální vrstva 

ledu  3 cm a 4. 1. 2020 maximální vrstva sněhu 3 cm. 

 

V letních měsících tohoto roku byla kvalita vody nadprůměrná (minimální výskyt 

sinic). Z důvodu COVIDU-19 se nekonaly žádné exkurze do hráze, a tak četa potápěčů 

v červnu prováděla pod vodou kontrolu všech zařízení hráze. 

 

Naše přehrada je kromě průmyslového využití stále vyhledávaným místem pro 

sportovní vyžití, pro spoustu různých rekreačních aktivit i pro rybaření, proto proběhla na 

přehradě 12. 7. 2020 celorepubliková akce „Bezpečnost u vody“, kdy policisté pořádkové 

služby, policejní preventisté i zaměstnanci Státní plavecké správy nabádali návštěvníky 

přehrady k opatrnosti a obezřetnosti, aby dávali pozor na své věci na břehu, aby 

zabezpečili své jízdní kolo, aby parkovali na místech k tomu určených,.. 

Vodní cesta na naší přehradě je uznána státem, podléhá zákonu o vnitrozemské 

plavbě. Využívat ji mohou veškerá plavidla, i motorová. Ve vzdálenosti 50 m od břehu se 

může jezdit rychlostí do 25 km/h. 
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Plavci (dle zákona) mohou plavat přes přehradu, ale pouze s řádně označenou 

bójkou. Rok 2020 byl na přehradě bez obětí. 

Veškeré výše uvedené informace pro naši kroniku poskytl hrázný p. Vojtěch Popieluch 

 

Zajímavosti: 

5. 1. 2020 se od 15 hod. konal 2. ročník Tříkrálového ponoru = neformální setkání 

otužilců, milovníků zimního plavání a vyznavačů metody Wim-hofa. Nejde o závod, ale 

každý může uplavat libovolnou vzdálenost a být ve vodě, jak dlouho uzná za vhodné. 

6. 12. 2020 – Mikulášská štafetová přeplavba Žermanické přehrady – účastníků 50 

(28 mužů a 22 žen) – aby pokořili téměř 6 kilometrovou trať. Celá přeplavba začala na 

břehu obce Lučina a končila v Horních Domaslavicích pod kostelem. (Moravskoslezský 

Deník) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                             Tříkrálový ponor          
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XIV.  POČASÍ V ROCE 2020 

Zima tohoto roku byla podle meteorologů nejteplejší za 245 let, tj. od počátku 

měření v roce 1775. 

Počátek roku 2020 byl srážkově podprůměrný, v lednu nenapadl téměř žádný sníh, 

pouze 4.1. 2020 to byly na Lučině 3 cm sněhu, které se udržely jen 6 dní. Teploty se 

pohybovaly kolem nuly, až 7. 1. klesly téměř na -10°C, ale koncem ledna se již pohybovaly 

kolem +10°C. Díky přílivu teplého vzduchu od JZ začaly teploty v některých částech 

republiky vystupovat počátkem února až nad +10°C (na jižní Moravě přesáhly 17,1°C). 

Počasí tak odpovídalo spíše začátku dubna než konci ledna. Teplotní rekordy padaly téměř 

na polovině měřících stanic a neodolal ani rekord v pražském Klementinu. 

Únor byl rovněž bez sněhu, u nás 19. 2. opět jen 3 cm sněhu – vydržely pouze 2 

dny, teploty se pohybovaly kolem -5°C. 

Ve dnech 10. 2. 2020 v 10:13 SEČ a 11. 2. 2020 v 07:37 SEČ zaznamenala 

meteorologická stanice na Lučině vítr o síle silné vichřice. Republikou se totiž přehnala 

vichřice Sabine – vítr místy přesahoval rychlost 100 km/h a na Sněžce v jednu chvíli až 

184 km/h. Od neděle 9. 2. do úterý 11. 2. 2020 napočítali moravskoslezští hasiči asi 370 

výjezdů, nejvíce jich bylo v okrese F-M. Vichřice způsobila škody na střešních krytinách 

domů, na elektrických drátech a vyvracela stromy. 

Březen vyšel teplotně nadprůměrně a srážkově průměrně. Začátkem března začaly 

nakvétat mnohé rostliny, ale koncem března teploty prudce klesaly pod bod mrazu 

Dubnové ranní mrazíky, a bylo jich dost, výrazně poškodily úrodu některých druhů 

ovoce. 

Měsíce květen a zejména červen byly bohaté na dešťové srážky. 12. 5. 2020 opět 

prudké ochlazení, Českem se přehnala další vichřice. Teplota místy klesla až pod bod 

mrazu. V Beskydech napadlo 10 cm, v Krkonoších 15 cm sněhu ( na Sněžce dokonce 25 

cm), v Jeseníkách padaly i kroupy. Vítr strhával střechy, padaly stromy, tisíce domácností 

byly bez elektrického proudu. Ledoví muži ukázali svou sílu. Pomrzla zelenina, kvetoucí 

jabloně a další vlna mrazíků po 20. květnu zlikvidovala většinu květů meruněk. 

V červnu - přívalové deště a kroupy (někde o velikosti až 55 mm), zvýšení hladiny 

řek, místní záplavy. Červenec byl rovněž teplotně podprůměrný. Průměrná teplota za léto 

(červen- srpen) byla na území ČR 17,6°C. 

Ve 2. pololetí tohoto roku - často a hodně pršelo, byl to na dešťovou vodu 

nejbohatší půlrok za posledních 10 let. 

I listopad byl deštivý, s teplotami kolem 15°C. Prosinec byl teplotně také nadnormální a 

srážkově podnormální. Nejvyšší denní maximum teploty vzduchu +6,12°C na stanici 

Mošnov. Pod bod mrazu se nedostaly, o Vánocích jsme se sněhu nedočkali. 
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 Srážky byly časově nerovnoměrně rozděleny, nejvíce až v poslední dekádě 

měsíce. Na Lysé hoře leželo 31. 12. 2020 29 cm sněhu.  

Nejnižší teplota v roce 2020:  leden -7,5°C 

Nejvyšší teplota v roce 2020:  červenec +36,0°C 

Počet ledových dnů v roce 2020 (max. teplota nevystoupila nad bod mrazu): 11 

Počet letních dní (max. teplota vystoupila nad 25°C):          44 

Počet tropických dní (max. teplota nad 30°C):                      4 

Počet tropických nocí (max. teplota nepoklesla pod 20°C):     1 

 

(Konkrétní informace, týkající se Lučiny jsou uvedeny v tabulce (viz příloha) 

 

 

 

 

XV. UDÁLOSTI ROKU 2020 (ve zkratce) VE 
SVĚTĚ 

I když se rok 2020 nesl ve znamení boje proti celosvětové pandemii virového 

onemocnění COVID-19, tak dění ve společnosti přineslo mnoho dalších závažných 

událostí: 

• Na začátku roku světem otřásl útok na iránského generála Kásima Sulejmáního 
na bagdádském letišti a jeho následná smrt = útok vystupňoval napětí mezi 
USA a Iránem. 

• Brexit = Velká Británie formálně opustila Evropskou unii. 
• Agónie na burze – březen 2020 „Černé úterý“ = propady na světových burzách 

pod vlivem koronaviru. Prudký propad ceny ropy. 
• Smrt George Floyda a protesty proti rasismu a policejní brutalitě v USA. 
• Demonstrace proti běloruskému „diktátorovi“ Alexandru Lukašenkovi (údajné 

zmanipulování prezidentských voleb). 
• Soukromá vesmírná loď Space X amer. miliardáře E.Muska dopravila 2 

americké astronauty na Mezinárodní vesmírnou stanici. 
• Exploze ledku v bejrútském přístavu (explodovalo 2 750 t ledku – 200 mrtvých, 

6 tisíc zraněných). Při záchranných akcích pomáhali i Češi. 
• „Na věčné časy s Putinem“ – v Rusku referendum změnilo ústavu = anulována 

délka funkčního období prezidenta. 
• Americké volby – prezidentem USA zvolen Joe Biden. Poražený Donald Trump 

se s porážkou nemínil smířit. 
• Pandemie koronaviru ovlivnila 7,8 miliard lidí a zřejmě nenávratně změnila chod 

dějin (v tomto roce nakaženo přes 75 milionů lidí). 
• Rozsáhlé požáry v Austrálii – vyhořela plocha větší než má rozlohu Slovensko. 

• Izraelsko-arabský mír = normalizace vztahů a navázání diplomatických styků 
mezi Izraelem a Spojenými arabskými emiráty. 
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• V Polsku demonstrace kvůli zákazu potratů. 

• Letní olympijské hry v Tokiu byly přeloženy na další rok. 
• V kalifornském údolí smrti – 54°C, nad Atlantikem 13 hurikánů (nejsilnější Eta 

a Jota, evaluace 120 tisíc lidí), Filipíny – velké záplavy, evakuace 350 tisíc lidí. 
  

❖ Kuriozita: v Indii dali rodiče narozeným dvojčátkům jména Covid a Corona. 
 

 

 

V ČESKÉ REPUBLICE 

• Koronavirová krize urychlila robotizaci společnosti. 
• V tomto roce bylo u nás registrováno 5 200 elektromobilů. 
• Prázdninové ceny pohonných hmot:  

červenec – natural 95   26,90 Kč/l       srpen – natural 95  27,50 Kč/l 
                diesel          25,90 Kč/l                   diesel    26,90 Kč/l 
na konci roku -  natural 95     28,60 Kč/l 
                       diesel            27,60 Kč/l 

• Březen 2020 – 100 let české státní vlajky. 

• V naší republice tohoto roku zemřelo 129 tisíc obyvatel = nejvíce za posledních 

30 let. 

• Sněmovna ČR pozastavila platnost zákona o evidenci tržeb do konce roku 2022 

(EET – elektronickou evidenci tržeb zavedla vláda Bohuslava Sobotky r. 2016 

= systém kontroly podnikatelů). 

• 9. června 2020 na 167 místech protestovaly stovky lidí proti vládě a premiérovi 

Andreji Babišovi (z ANO). Akci svolal spolek Milion chvilek, kritizoval chyby, 

které vláda udělala během 1. vlny epidemie COVIDu-19. 

• Předseda Senátu ČR Miloš Vystrčil oznámil, že naváže na práci svého zesnulého 

předchůdce Jaroslava Kubery a pojede na Tchaj-wan, a to i přes odpor Číny i 

našeho prezidenta Miloše Zemana. 

• V červenci ve věku 97 let zemřel Milouš Jakeš = bývalý generální tajemník ÚV 

KSČ. 

• 55. ročník Mezinárodního filmového festivalu v Karlových Varech se nekonal. 

• 24. září 2020 – ekologická katastrofa v našem kraji – otrava řeky Bečvy 

(uhynulo 30 tun ryb a jiných živočichů), do konce roku 2020 nebyl zjištěn viník. 

• 28. října 2020 u příležitosti státního svátku udělil prezident Miloš Zeman státní 

vyznamenání 38 osobnostem. Většina oslav Dne české státnosti byla kvůli 

COVIDu – 19 zrušena a proběhly jen symbolické akty. 

• Po letech ekonomického růstu se v tomto roce naše země propadla do recese 
(= pokles výkonu ekonomiky). Inflace se pohybovala okolo 3 %, ale základní 
potraviny a energie si svou cenu udržely jako v roce předcházejícím. 
Nezaměstnanost se na konci roku pohybovala okolo 4 % a průměrná mzda za 
rok 2020 byla 38 525,-Kč. 
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• 22. prosince 2020 Sněmovna ČR zrušila superhrubou mzdu a zavedla dvě sazby 
15 a23 % na daň z příjmu. Navyšuje také daňové slevy na poplatníka, 
z nynějších 24 840,- na 27 840, Kč pro rok 2021. 

• Vláda ČR schválila státní rozpočet na r. 2021 – ČR bude hospodařit se 
schodkem 320 miliard. 

• Úspěchy ve sportu: Mistři světa 2020 - Ester Ledecká (lyžování), Tomáš Pešek 
(vzduchová pistole) a Martina Sáblíková (rychlobruslení 3 000 m) 

• Pták roku 2020: jiřička obecná („tradičně poslem jara“) 

 

 

 

 

Známé osobnosti, které nás v roce 2020 
opustily 

 Jan Vyčítal (+80, hudebník, karikaturista) 

 Eva Pilarová (+80, zpěvačka) 

 Dana Zátopková (+97, atletka, olympijská vítězka v hodu oštěpem) 

 Jiří Menzel (+82, oskarový režisér) 

 Karel Fiala (+95, herec, Limonádový Joe) 

 Kamila Moučková (+92, moderátorka) 

 Miloš Nesvadba (+95, výtvarník) 

 Heda Čechová (+92, rozhlasová a televizní hlasatelka) 

 Ladislav Mrkvička (+82, herec) 

 Jaroslav Kubera (+72, předseda Senátu ČR) 

 Erazim Kohák (+87, filozof, publicista) 

 Diego Maradona (+60, argentinská fotbalová legenda) 

 Sean Connery (+90, skotský herec, 1. představitel Jamese Bonda) 

 Kirk Douglas (+103, americký herec, Spartakus) 
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. 

Z Á V Ě R 

Konec roku 2020 do našich domovů přinesl nepatrnou naději. Došlo totiž 

k mírnému rozvolnění, kdy se v předvánočním čase mohly navštěvovat rodiny, známí a 

příbuzní, popřát si zdraví a štěstí na závěr náročného roku. Obchody se naplnily zákazníky, 

aby se na poslední chvíli stihly nakoupit dárky a vše další pro pohodu vánočních svátků. 

Bohužel tato malá naděje, že vše se již vrátí do normálu, brzy pohasla, již na druhý 

svátek vánoční naše země spadla na stupnici PES do toho nejhoršího stupně pět. Oslava 

konce roku se tak mohla odehrát pouze v rodinném kruhu mezi nejbližšími. Silvestr byl o 

hodně klidnější, zábavné pyrotechniky a petard bylo méně než jiné roky, neboť jejich 

prodej byl omezen. Rovněž i noční vycházení bylo omezeno. 

Loučili jsme se s rokem, na který většina z nás hned tak nezapomene. 

 

Mimořádná situace během celého roku 2020 se nutně musela odrazit i 

v kronikářském zápisu tohoto roku. Proto zápis je rozsáhlý a zaznamenává události nejen 

v naší obci, ale i v celé republice a dotýká se i dění ve světě. 

 

 

 

 

 

 

 

 

          Ing. D. Veselá                                                         Mgr. A. Bůžková 

_________________________                                  ________________________   

starostka                                                                     kronikářka 
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ZDROJE 

 

Zápisy z jednání obecní rady v roce 2020 

Zápisy z jednání obecního zastupitelstva v roce 2020 

Zpravodaj rady obce 1-3/2020 

Obecní kalendář pro rok 2020 

Statistika obce – P. Škripová, matrikářka 

Výroční zpráva ZŠ za šk. rok 2019/20– Mgr. I. Racková, ředitelka 

Hodnotící zpráva MŠ za šk. rok 2019/20 – S. Kiková 

Informace o COVIDu z tisku (Lidové noviny, Deník) 

Informace o Kempu s.r.o. – D. Kubíček, DiS, ředitel společnosti 

Informace z farní kroniky – J. Vecheta, farář 

Tabulka – ČHMÚ pobočka Ostrava, oddělení meteorologie 

Hydrologický rok 2020 na přehradě – J. Popieluch, hrázný 

Výtah z kroniky místních hasičů – Ing. J. Votýpka 

Místní knihovna – J. Divišová 

Vzpomínka na nejstarší občanku obce – J. Divišová 

Činnost Klubu důchodců – M. Vnenčáková 

Příměstský tábor – B. Kalivodová 

Finstal – oddíl kopané – Ing. J. Kielar 

Český zahrádkářský svaz, Klub kreativních žen – Mgr. A. Bůžková 

Spolek seniorů Sen Sen – Ing. J. Mokryš 

Český včelařský svaz – M. Bordovský 

Myslivecký spolek Řonsník – D. Kubíček, DiS 

Český rybářský svaz – J. Bůžek 

Rehabilitační cvičení – R. Škutová 
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FOTOGALERIE 

 

  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
                                Únor 2020 v Beskydech       
   
 

 

                                          

            

 

 

 

 

 

 

 

   

                            Počátek roku u naší přehrady 
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                                             Tříkrálový ponor (5. 1.) 
                                   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                   Soustředění fotbalistů ve Lhotce 
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                                                                            Školní ples (25. 1.) 
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                                                                           Divadlo E. Hruškové a J. Přeučila 
                                                                                    v naší ZŠ a MŠ 

                                

                                    

                                                                          

                                                                                     

 

 

 

                                          

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Díky COVIDu se na dveřích školy postupně objevují různé pokyny pro rodiče 
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                I zápis do 1. třídy tento rok probíhal online. 
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    Informace meteorologického ústavu Ostrava pro rok 2020 
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Leden 2020 – školu navštívil nevidomý p. Holba s vodící fenkou Amy + 
výrobky z chráněné dílny 
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                 Březen 2020 – v mnohých rodinách se šijí roušky 
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           Příměstský tábor  
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       červenec 2020  

       srpen 2020 
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                            Vítěz Memoriálu L. Žitníka (8. srpna 2020) 
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                             Klub důchodců slavil 20 let svého trvání  
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                                       Říjen 2020 -  volební komise v rouškách 
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Otevření kempu 

po rekonstrukci 
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Výjezdová jednotka našich hasičů během víkendu 21. 6. 2020 likvidovala kalamitu 10 

podmáčených a vyvrácených stromů, které napadaly skrz potok Řonsník na cestu a 

most u chovných rybníků. Úkolem jednotky nebylo jen zprovoznit místní komunikaci, 

ale i vyčistit koryto potoku. Hasiči zde strávili celkem 7 hodin. 
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13. 6. 2020 zahájena sezona – v Třanovicích tým žen A obsadil 3. místo, tým 
B 2. místo (E. Kováčková, G. Říhová, K. Onderková, L. Guziurová, Ž. Masná, 
H. Krejčí, B. Kováčková, B. Funioková, K. Blahutová, M. Říha) 

 

 
 

                                                                       

 

                                                                      Dobrá-Lučina    (20. 8. 2020) 
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                                                                            8. 8. 2020   3. místo         
                                                                               

                                                               

          Lučina – Smilovice 
          23. 8. 2020 
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                            Bohužel i to je vizitka naší obce, a to máme 
                                                        sběrný dvůr !!        
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                           Tady nám roste naše nadějná lepší generace 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                              Žáci díky COVIDu-19 musí pracovat v rouškách 
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                                      i vyučující musí mít roušky 

 

 

                                                             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                        Prosinec 2020 v naší MŠ 
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